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Учители искат редовна година
Близо 90% са срещу идеята учебните часове да започват от

10 септември. Почти същият дял не подкрепя и по-дълга учебна
година, твърди синдикат “Образование” към КТ “Подкрепа”.

адох последните си пари на
племенницата, че те нали са от-
давна без работа.

- А ти? С какво ще преживе-
еш?

- Взех 100 лв. бърз кредит.
След две седмици, като пуснат
пенсиите по картите, веднага
връщам кредита и с другите ще
изкарам някак...

Проучване показва, че близо
половината българи - 43%, имат
една дебитна карта. Други 31%
имали по два електронни платеж-
ни инструмента, а 20 на сто раз-
полагат с повече от две карти
(Стр. 4). Какво от това? След като
в тях няма достатъчно пари, за да
посрещнат хората дори най-неот-
ложните си нужди. И с тези карти
сме досущ “на гол тумбак - чифте
пищови”.

От години сме първенци в ЕС
по най-голяма, най-крещяща про-
паст между бедни и богати. Разли-
ката в доходите между най-сиро-
машните и най-състоятелните в
днешна България е над осем пъти.
Предвид кризата, тази разлика в
доходите се е задълбочила болез-
нено през последната близо годи-
на, но не е от вчера. Минималните
ни заплати са най-ниските в съюза.
Шесторна е разликата между най-
ниската и най-високата заплата. У
нас е най-голям делът на хората,
застрашени от бедност - близо 33
на сто от населението. Най-много
работещи бедни... Можем да
продължим с изреждането на тези
мрачни и срамни за социалната ни
и всякаква политика факти. Бедня-
ците на Европа сме!
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Последната
роля в киното
на Виолета
Гиндева Стр. 12

Безогледната

война срещу

президента

Шест пъти е вече
разликата в заплатите

Разликата между най-нис-
ката и най-високата заплата в
България вече е около 6 пъти.
Драстично намаление на сред-
ната заплата има в пряко за-
сегнатите от пандемията ико-
номически сектори, докато в

държавното управление, об-
разованието, здравеопазване-
то има ръст.

Мнозина вече посягат към
спестяванията си, за да пре-
живяват, но 60% от хората
нямат никакви заделени сред-

60 на сто нямат спестявания, а над 2500 лв.
на месец трябват за четиричленно семейство

ства. Над милион и половина
българи преживяват с по-мал-
ко от 369 лв. месечно, а 65%
- с по-малко от 635 лева.

За издръжка на домакин-
ство от двама възрастни с 2
деца са необходими поне

2542 лв. на месец, но нетният
доход на двамата родители
плюс детските надбавки по-
криват едва 41% от разходи-
те за живот, сочат данните на
КНСБ.
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ЕИБ е готова
да финансира
замяната на
въглищата

Четири
подаръка
за Зеленски

Италиански активистки на организацията “Не по-малко” демонстрираха в град Бреша в подкрепа на абортите.
Те осъдиха непрекъснатите атаки срещу правото на аборт, извършвани от различни движения и групи

СНИМКА БГНЕС

Стр.  3

Седмица
на брака
се провежда
за десети път

Стр. 5
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Въпреки ръста
на заразени,
Борисов не иска
повече забрани
Премиерът нареди на здравните власти да са „гъвкави”,
правителството търси ваксини на завишени цени

СНИМКА ВМА

След неколкомесечен ремонт екипите на още
4 клиники на Военномедицинската академия
вече работят в операционни зали от световна
класа, похвалиха се от лечебното заведение

Проблемът с достъпа на деца с епилепсия до обра-
зователната система остава нерешен, каза в Междуна-
родния ден на хората с епилепсия Веска Събева, пред-
седател на Асоциацията на родители на деца с епилеп-
сия. Води се битка за всяко дете с такава диагноза, за
да бъде прието в ясла, градина или училище, а родите-
лите са обвинявани за “твърде амбициозни”, поясни
Събева. По тези причини много родители са принуде-
ни да крият диагнозата на децата си, което, освен че
крие рискове за здравето им, ги излага на допълните-
лен стрес от вероятността да бъдат “разкрити”.

В Международния ден на хората с епилепсия днев-
ният център “Безброй чудеса” в София получи по-
дарък автомобил. Той ще се полза за превозване на
децата до Центъра или до различни забележителности,
както и представителите на асоциацията и лекари да
пътуват до отдалечени региони, където от години се
провеждат безплатни прегледи на хора с епилепсия.

Както ДУМА вече писа, България е част от меж-
дународната инициатива “50 милиона стъпки за
хората с епилепсия”.

Заключителните крачки от кампанията “50
милиона стъпки за хората с епилепсия” у нас
извървя евродепутатката от БСП Цветелина
Пенкова - посланик в ЕП на хората с епилепсия

Децата с епилепсия
имат труден достъп
до образование

Децата с епилепсия
имат труден достъп
до образование

Децата с епилепсия
имат труден достъп
до образование

Децата с епилепсия
имат труден достъп
до образование

Децата с епилепсия
имат труден достъп
до образование

Учителите са против ранно
започване на учебната година

Учителите се обявяват про-
тив започването на учебната го-
дина преди 15 септември, както
и срещу удължаването й. Това
показват последните данни от
проучване на синдиката “Обра-
зование” към КТ “Подкрепа”. На
идеята за начало от 10 септем-
ври остро реагират 89,7% от
преподавателите. Почти същият
дял не подкрепя и по-дълга учеб-
на година. Учителите обаче не
са срещу проектните дейности,

които се провеждат след края на
учебното време, но те са по
желание на родители и ученици
и при възможна организация от
образователната институция. И
в момента над 350 училища, ко-
ито използваха проектни дейно-
сти през декември 2020 г., ще
завършат учебното време три
седмици по-късно.

“Постоянното удължаване
на учебното време през послед-
ните 10 години неимоверно

много натоварва българските
учители, като това увеличава
брутално нивата на професио-
налния стрес и прегаряне в учи-
телската професия”, коментират
от синдиката.

По въпроса за отпадане на
външното оценяване след
четвърти клас учителите са кате-
горични - 80,6% са за неговото
отпадане.

Синдикатът за пореден път е
проучвал и нагласите за ваксини-
ране. Според новите му данни
42,5% от работещите в система-
та биха се ваксинирали. Има и
много колебаещи се, а едва около
15% категорично заявяват, че
засега няма да се ваксинират.

Велоалеи за 1 млн. лева се разпадат в Сливен
Велоалеи за 1 млн.

лева в Сливен се разпа-
дат. Настилката им се
рони, а освен това са
неудобни за ползване.
За това алармираха жи-
телите на града, които
не за първи път се оп-
лакват от проекта. Но-
вите алеи са покрити
със специална червена
настилка, която вече се
разпада.

От общината призна-
ха, че проблем има, и
обещаха велоалеите да
бъдат коригирани. Зам.-
кметът Стоян Марков,
обясни, че са констати-
рани забележките и на
възложителя е поръчано
да се поправят за негова
сметка. Подобни про-
блеми имало и на други
места.

За 10-километровото

велотрасе община Сли-
вен ще плати 1 млн. лева.
Още при обявяването на
проекта жители на Сли-
вен се вдигнаха на про-
тест и обявиха, че стес-
няването на пътя заради
новата велоалея ще
създаде предпоставки за
инциденти. От община-
та тогава уточниха, че
стесняването на бул.
“Панайот Хитов” има за

цел да намали скоростта
на движение по него до
50 км. в час.

Вчера сливналии се
оплакаха и от друго про-
блемно място в града -
възловия булевард бул.
“Толбухин”, който също
бил ремонтиран некаче-
ствено. Те прогнозират,
че до няколко месеца
няма да има останал ас-
фалт по него.

“Продължаваме в съ-
щия дух, към момента
нищо повече не трябва
да се затваря, напротив.
В малките населени мес-
та, където в цялото учи-
лище една смяна е от 70-
80 души, нека децата
отиват да се учат присъ-
ствено. Бъдете гъвкави”.
С тези думи премиерът
Бойко Борисов се
обърна към здравния ми-
нистър проф. Костадин
Ангелов по време на
срещата си с представи-
тели на оперативния и
на ваксинационния щаб.

Борисов прехвърли
решенията за присъстве-
ното обучение в различ-
ните общини да се взи-
мат на местно ниво.

Миналата седмица
здравните власти заяви-
ха, че правилата за
присъствено и дистанци-
онно обучение ще оста-
нат еднакви за цялата
страна, но очевидно тази
седмица трябва да бъдат
променени. Борисов от-
ново разви теорията, че

България скоро ще изле-
зе от кризата на КОВИД-
19, но стана ясно, че и
той не знае кога. “Със
засилването на процеса
на ваксинация и с увели-
чението на броя на озд-
равелите българи, това е
един от начините през
април, май, юни държа-
вата вече да излезе от
тази криза”, заяви той.

Не така мислят оба-
че заетите в здравната
система. Проф. Венци-
слав Мутафчийски до-
кладва, че за последната
седмица увеличението
на пациентите с КО-
ВИД-19 в болниците е с
10%. Най-ниската стой-
ност на новите случаи
бе 80 на 100 хил. души,
но в момента е 128.

Засега в България
няма доказани случаи на
новите варианти на ко-
ронавируса - бразилския
и южноафриканския.
Главният държавен здра-
вен инспектор доц. Ан-
гел Кунчев заяви, че ще
бъде грешка “да се под-

дадем на емоция и да
вземем неправилни ре-
шения”. Според него се
“разширява фронтът на
ваксинацията”.

Очакваните вчера
сутринта 17 550 дози от
ваксината на “Пфайзер-
БиоНТех” не пристиг-
наха, тъй като заради
лошото време в Герма-
ния самолетът не изле-
тя. Директорът на ИАЛ
Богдан Кирилов доклад-
ва, че доставката на вак-
сини се увеличавала
значително и само през
първата седмица на
март се очакват над 160
хил. дози.

В следващите седми-
ци ЕК би трябвало да
сключи договор за вак-
сината на “Новавакс”.
За руската ваксина
“Спутник V”, за която
престижното медицин-
ско списание “Лансет”
писа, че има над 91%
ефективност, Европей-
ската агенция по лекар-
ствата все още извършва
научни консултации,

съобщи Кирилов.
От правителството

обявиха, че страната
дава над 300 млн. лв. за
ваксини. Проверка на
“Сега” обаче показва,
че за обявените от МЗ
количества общият раз-
ход би трябвало да е
по-нисък.

Засега страната има
заявени количества от
“Пфайзер-БиоНТех”,
“АстраЗенека”, “Кюър-
вак”, “Джонсън и Джон-
сън” и “Модерна”. Пла-
нират се поръчки от вак-
сината на “Санофи”,
както и от  “Новавакс”,
от която се очаква Бълга-
рия да поръча 1,55 млн.
дози. За всичките по-
ръчки плюс допълнител-
ните 2,9 млн. дози от
“Пфайзер-БиоНТех” би
трябвало България да
плати около 270 млн. лв.,
ако се вземат под внима-
ние изтеклите от Белгия
цени по договорите на
ЕК, които комисията
нито потвърди, нито оп-
роверга, пише “Сега”.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ïàðòèÿ ÃÅÐÁ å ñâèòà
äî ñâîåòî òâúðäî ÿäðî.
Ïåðèôåðèÿòà é å
ïðîãîðåíà â ðàìêèòå
íà îáùåñòâåíèòå
íàïðåæåíèÿ è
ïðîòåñòè îò 2020 ã.

Политологът Огнян Минчев

СНИМКА ПРЕССЕКРЕТАРИАТ НА ПРЕЗИДЕНТА

1 840 000 лева са събрани до началото на февруари в кампанията “Българската
Коледа”. Това стана ясно на срещата между президента Румен Радев и Експертния
съвет към инициативата, чийто патрон е той. Заявления за подпомагане на деца
се приемат целогодишно, а заявките от лечебни заведения, които се нуждаят
от апаратура, могат да се подават до края на месеца

Шест пъти е разликата
между най-ниската и
най-високата заплата
Над 1,6 милиона българи преживяват с по-малко от 369 лв. месечно

Аида ПАНИКЯН

Организациите на БСП в Кърджали и
Плевен също наредиха листите си с кан-
дидати за народни представители. С бу-
кет цветя и аплодисменти бе посрещната
от областния съвет на кърджалийските
социалисти Петя Михалевска, която НС
одобри за водач на листата в района.
Всички ние заставаме твърдо зад теб, зад
младостта и бъдещето ни, обърна се към
нея областният лидер на БСП Милко Баг-

Около 6 пъти е разликата
между най-ниските и най-висо-
ките заплати, съобщиха експер-
тите на КНСБ. Причината е
кризата, в която е икономиката
заради КОВИД-19. Във въздуш-
ния транспорт средната запла-
та е намаляла с 28%, а наетите
- с 19%. Най-драстични са тези
рестрикции при туроператори-
те - спадът на средната заплата
е 29,4%, а на наетите - над 40%.
Ръст на средната заплата има в
държавното управление, обра-
зованието, здравеопазването,
юридическите и счетоводните
дейности. За пореден път пре-
зидентът на КНСБ Пламен Ди-

“Позитано” 20 препотвърди досе-
гашния формат на коалиция “БСП за
България” - освен БСП в нея участват
ПК “Екогласност”,  Комунистическа
партия на България, “Нова зора” и
ПК “Тракия”. Коалицията е отворена
за сътрудничество с други партии,
сдружения на гражданското общест-
во и неправителствени организации.

Споразумението предвижда общи
листи за евро- и парламентарни избо-
ри, съвместно явяване на местен вот и
общи кандидати за президент и вице-
президент. Участниците в коалицията
се ангажират с общи позиции, единни

митров напомни, че синди-
катът настоява минималната
заплата да стане поне 50% от
средната, но за целта е необ-
ходим 15% номинален ръст на
минималната.

По средна заплата България

се нарежда на предпоследно
място в Европа, след нас е само
Албания. По-рано ДУМА писа,
страната ни е на дъното и по
минимална заплата.

Все повече хора посягат към
спестяванията си, за да прежи-
вяват, но 60% нямат никакви
спестявания, са установили от
синдиката. 65% от българите
живеят с по-малко от 635 лв.
месечно. Всяко шесто от 10
домакинства не може да покрие
разходите си за издръжка. За
осигуряване на средствата за
издръжка на живота за 4-членно
домакинство в края на 2020 г.
са били необходими месечно

поне 2542 лв., което означава,
че и двамата родители трябва да
взимат нето по 1271 лв. Нетни-
ят доход на двама родители
плюс надбавките за двете деца
общо покриват 41% от разхо-
дите за живот.

Голяма е разликата и в за-
платите, които хората от раз-
личните области получават. В 9
от 28 области средната заплата

е под 75% от тази за страната.
Най-ниска е в Благоевградска
област - 922 лв., докато в София
е 1855 лв.

За година животът на едно
домакинство е поскъпнал с око-
ло 25 лв. Храните са поскъпна-
ли с 3%, увеличението на хляба
и млеката е с по 5%, а на
слънчогледовото олио - с 20%,
на тока - с 2,8%. Образованието

и услугите, свързани със сво-
бодното време, са поскъпнали с
4,5%, а хигиенните изделия - с
4,8%. Топлоенергията обаче е
поевтиняла с 12%, колкото и да
не личи от фактурите, които хо-
рата получават.

Линията на бедност е 369
лв. и в момента 22% от дома-
кинствата - над 1,6 млн. души,
живеят с пари под тази сума.

През юни те са били 28,5%.
Повишението на доходите им
идва от увеличените пенсии и
обезщетенията за безработица,
но не и от увеличение на запла-
ти, обясни Димитров. Месечно
с между 369 и 635 лв. живеят
43% от българите, а с над 635
лв. - 35%.

Коментар на стр. 5

Социалистите в Кърджали и Плевен са готови с листите си
дасаров. Делегатите гласуваха второто
място да заеме 31-годишната адвокатка
Есен Устренска, която е общински съвет-
ник. След нея се нареждат председателят
на кърджалийската партийна организа-
ция Георги Кючуков, Костантина Кара-
боюкова, областен председател на Мла-
дежкото обединение в БСП, и лидерът на
кирковската партийна организация Ве-
нелин Башев. 6 и 7 масто е определено за

гражданска квота. Осма е лидерката на
социалистките в областта Теодора Кара-
костова, следва председателят на тракий-
ското дружество “ Тракийско сърце” Ма-
рияна Ликова, а десети е областният пред-
седател на партията Милко Багдасаров.

 Социалистите в Плевен подредиха
кандидат-депутатската си листа с таен вот.
След водача проф. Румен Гечев, опреде-
лен от националното ръководство, се на-

режда сегашният депутат от региона Сте-
фан Бурджев. Трети е Илиян Йончев,
четвърти е бившият зам.-областен упра-
вител Мирослав Михайлов. Пети и шести
са определени за гражданска квота или
коалиционен партньор. На седмо и осмо
място са Бойко Тодоров и доц. д-р Бисер
Борисов, а след тях са Антонио Василев,
общински лидер на МО в БСП, Бисер
Атанасов от Долна Митрополия и др.

Левицата иска гаранции за вторите пенсии Коалиция „БСП за България”
препотвърдена

Аида ПАНИКЯН

БСП настоява за гаран-
ции по подобряването на ин-
формираността и възмож-
ността за избор на фонд по
време на пенсиониране, за-
яви за ДУМА депутатът от
БСП Георги Гьоков по по-
вод възражението на частни-
те пенсионни фондове сре-
щу промени в Кодекса за со-
циално осигуряване, предло-
жени от левицата. “Искаме
да се гарантира реална до-

ходност или минимум покри-
тие на инфлацията. Искаме
гаранция, че внесените от
хората пари няма да бъдат
“изядени” от инфлацията
след години”, добави социа-
листът.

Българската асоциация
на дружествата за допълни-
телно пенсионно осигурява-
не обяви, че предложенията
на БСП не съответстват на
разработения законопроект
и носят огромен риск, защо-
то нямало икономическа ло-
гика таксата за управление
на фондовете за плащания да

бъде обвързана с постигна-
тата от тях доходност при
условие, че от тях ще се
извършват регулярни плаща-
ния. Критиките на Комиси-
ята за финансов надзор към
законопроекта обаче са из-
ключително сериозни, ако
бъдат изпълнени препоръки-
те, проектът трябва изцяло
да се пренапише, контрира
Гьоков. Той е убеден, че
твърденията за “постигнат
консенсус” в голямата си
част са в полза на фондове-
те, а не на бъдещите пенси-
онери.

действия и споделена отговорност по
цялостната й дейност в законодателна-
та, изпълнителната и местната власт.

“В тази тежка за България ситуа-
ция както в здравен, така и в социал-
но-икономически план сме длъжни да
предложим на обществото и реализи-
раме програма за излизане от кризата
и прекратяване на пагубното управ-
ление на ГЕРБ. Страната се нуждае
от радикална промяна, която да пре-
крати разрухата и хаоса във всяка
сфера на обществено-политическия
живот”, категорични са коалиционни-
те партньори от “БСП за България”.
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Европейската инвестиционна банка
(ЕИБ) е готова да финансира проекти
по инициативата за справедлив преход
от въглища към по-щадящи околната
среда енергийни ресурси. Това обяви ви-
цепрезидентът на банката Лиляна Пав-
лова на онлайн пресконференция. За
миналата година институцията е предо-
ставила 443 милиона евро на България.
“Зелената сделка” на Европа, заради ко-
ято страната трябва поетапно да закрие
въглищните си централи, е приоритет за
банката. Павлова отчете и края на инве-
стиционния план на предходната Евро-
пейска комисия, известен като “Плана
Юнкер”. Основен приоритет на ЕИБ е
борбата с климатичните промени, зато-
ва институцията е известна и като “кли-
матичната банка на Европа”.

Според Павлова основна задача на
ЕИБ си остава подкрепата на малки и
средни фирми, на проектите за опазване
на околната среда и за иновации, вклю-
чително в здравеопазването за създава-

ЕИБ готова да финансира прехода
от въглища към зелена енергия
443 млн. евро е отпуснала банката на България през 2020 г.

нето на ваксини и на лекарства, каза
Павлова. “Миналата година беше тежка
- тя промени начина, по който живеем,
учим и работим. Много бизнеси не мо-
жаха да постигнат своите цели и затова
ЕИБ се мобилизира през пролетта на
2020 г. за осигуряване на ликвидност и
подкрепа”, каза Павлова, като се аргу-
ментира с финансовите показатели на
ЕИБ за 2020 г. “Ние сме “Европейската
климатична банка” - целта е до 2030 г.
да мобилизираме един трилион евро, на-
сочени към зелени проекти и към устой-
чивост на околната среда. Подкрепяме и
т.нар. кохезионни проекти, като клима-
тичните инвестиции ще вървят ръка за
ръка с проектите за социално сближава-
не”, добави Павлова.

“Имаме ясни задачи в полза на про-
екти за пътна, железопътна и екологич-
на инфраструктура, в подкрепа на про-
екти на местните власти, сред които на
Столичната община, на Пловдив, Бургас
и Стара Загора. Отворени сме за други

проекти като, например, метрото и топ-
лофикацията в София, модернизацията
на железопътната линия Радомир-Пер-
ник и др. Новият концесионер на лети-
ще “София” също е поискал помощ от
ЕИБ за проектно финансиране. Важна
остава подкрепата за малки и средни
компании и на фондовете за иновации.
Експертите на банката са готови да оси-
гурят техническа помощ за нови проек-
ти, които да се финансират с еврофон-
довете през новия програмен период на
ЕС”, изреди Павлова. Ще подкрепим
мерките на правителството, свързани с
устойчивостта на околната среда, и при
заявка - стратегията за справедлив пре-
ход на Маришкия басейн, допълни вице-
президентът на ЕИБ.

ЕИБ участва и в реализирането на
целите на Европейския фонд за страте-
гически инвестиции, познат като плана
“Юнкер”. Той започна през 2015 г. и
приключи в края на 2020 г. “Целта му
беше да мобилизира 500 млрд. евро и

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ
‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ Í‚. ì ˙ÒÚÓ‚‡ ‚‡‰‡î Ë Í‚. ì¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî

Õ‡ 9 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡
ÛÎ. ì¡ÓËÒ –ÛÏÂÌÓ‚î, Í‚. ì ˙ÒÚÓ‚‡ ‚‡‰‡î ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 18:30 ̃ ‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì¡ÓËÒ –ÛÏÂÌÓ‚î, ÓÚ ·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî
‰Ó ÛÎ. ì—‡¯Ó ÕËÍÓÎÓ‚-—Î‡‰Û‡î, ÛÎ. ì’‡„‡î π 6 Ë π 8.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË
‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¡ÓËÒ –ÛÏÂÌÓ‚î π 3¿.

Õ‡ 9 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ. ìœÓÔ √ÂÓ„Ë
¬ÂÎË˜ÍÓ‚î, Í‚. ì¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìœÓÔ √ÂÓ„Ë ¬ÂÎË˜ÍÓ‚î, ÓÚ ·ÛÎ. ìÀ‡Á‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚î ‰Ó
ÛÎ. ì«ÂÎÂÌÒÍ‡î, ÛÎ. ì ‡ÎÂÌ‰ÂÒÍ‡î, ÓÚ ÛÎ. ìŒ‡ÎËˆ‡î ‰Ó ÛÎ. ì¬ÂÎÂ ÃËÚÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË
‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¬ÂÎÂ ÃËÚÓ‚î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ì ‡ÎÂÌ‰ÂÒÍ‡î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ̂ ÂÌÚ˙ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË
ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú
Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ
˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
8 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „.

Лиляна ПАВЛОВА

Целта на “Балкански
поток” не е да газифици-
ра отделните региони на
страната, но има техни-
ческата възможност за
отклонения от тръбата и
захранване на общини,
стига те или лицензиан-
тите на територии за га-
зифициране да поискат
това от “Булгартранс-
газ”. Това заяви енергий-
ният министър Теме-
нужка Петкова по повод

Близо половината от българите - 43%, имат една
дебитна карта. 31% имат два електронни платежни
инструмента, а 20% разполагат с повече от две карти.
Това показват данни от проучване на сайта за срав-
нение на кредити moitepari.bg, направено съвместно
с EasyPay. При избора на карта потребителите се
влияят от няколко фактора. На първо място това е
липсата на такси - 45% от анкетираните го посочват
като най-важно условие за избор. На второ място по
значимост е възможността за безконтактно плащане
с 23% резултат. Друг определящ фактор е възмож-
ността за получаване на награда при използване на
дадена карта. Това означава, че клиентите търсят
ползи не само по време на използване на картата, но
и от самата нея като притежание. Според тях това би
било достатъчен стимул, за да започнат по-често да я
използват. Всъщност именно дебитната карта е най-
познатият и използван финансов продукт у нас. Ре-
зултатите от проучването сочат, че всеки трети по-
требител има такава карта, а пък 23% анкетирани
заявяват, че имат открита разплащателна сметка.
Кредитна карта използват 15 на сто от респонденти-
те. С потребителски кредит в момента се борят едва
11%. Очаквано, банковият депозит не е предпочитан
финансов инструмент от българите. Това се дължи на
ниските лихви по спестяванията, с които реално су-
мите не нарастват значително.

Допълнителен европейски стан-
дарт за здраве и безопасност подгот-
вя Европейската комисия заедно с Ев-
ропейския комитет по стандартиза-
ция. Той няма да е задължителен, ще
се предоставя безплатно на туристи-
чески обекти и услуги, а притежате-
лите му ще бъдат обозначени визуал-
но с лого или друг знак, така че по-
требителите да са спокойни. Това са
съобщили от Европейската асоциация
на хотели, ресторанти, заведения и
кафенета (ХОТРЕК) за Българската
хотелиерска и ресторантьорска асо-
циация (БХРА), която е единственият

можем да отчетем, че събрахме 550 ми-
лиарда евро за целия ЕС, за 1 400 000
малки и средни фирми. У нас по този
план бяха дадени 773 млн. евро - под-
крепа най-вече във формата на банкови
гаранции, които да мобилизират
допълнителни инвестиции”, допълни
Павлова.

ПЕТКОВА:

„Балкански поток” може да газифицира
страната при желание на общините

твърденията на против-
ниците на газопровода,
че той обслужва единст-
вено руските интереси
за транзит на синьото го-
риво. “Това е друга ман-
тра, която трябва да раз-
бием. Това разширение
на газопреносната мре-
жа не е предназначено да
газифицира отделните
региони в страната, но
притежава техническите
възможности при жела-

ние на общините и ли-
цензиантите да се напра-
ви отклонение и да се
газифицира всеки град,
през които минава газо-
проводът. Но ангажи-
ментът за газифициране
е на общините и ли-
цензиантите”, коменти-
ра тя.

Петкова посочи, че
стойността на проекта е
2,6 млрд. лв., но догово-
рите за линейната част

със саудитския консор-
циум “Аркад” и за ком-
пресорните станции с
българо-германската
“Ферощал Балкангаз” са
съответно за 1,102 млрд.
евро и 179,377 млн. евро
или общо 1,281 млрд. лв.,
но без ДДС. С данъка
сумата става 1,537 млрд.
евро или около 3 млрд. лв.
Петкова призна, че с реа-
лизацията на продълже-
нието на “Турски поток”
у нас страната е загубила
транзита към Турция, но
обяви, че засега няма
индикации за проблеми с
доставките към Гърция и
Северна Македония.
Преди дни излязоха ин-
формации, че Северна
Македония планира вече
да си доставя природен
газ от Гърция.

Всеки пети у нас с повече
от две банкови карти

Брюксел създава здравен стандарт
за хотели и ресторанти

пълноправен член за България. До 10
февруари членовете на БХРА могат
да пращат свои предложения дали
подобен допълнителен стандарт е
нужен, като позициите им ще бъдат
представени на европейско ниво от
ХОТРЕК.

“Очакваме ви у дома” - така
БХРА е нарекла новата си кампания
за привличане на почивка у нас бълга-
рите, които живеят и работят в чуж-
бина. Хотели, заведения, магазини и
други търговски обекти ще предоста-
вят специални отстъпки от цената на
своите услуги и продукти.
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1881 - УМИРА ФЬОДОР ДОСТОЕВСКИ, РУС-

КИ ПИСАТЕЛ (Р. 1821 Г.).
Най-известен е с романите
“Престъпление и наказание” и
“Братя Карамазови”. Смятан
от мнозина за основополож-
ник или предшественик на ев-
ропейския екзистенциализъм.
Определян и като един от най-
значимите психолози в историята на световна-
та литература.

1887 - РАЖДА СЕ ВАСИЛИЙ ЧАПАЕВ, РУС-
КИ ВОЕНАЧАЛНИК, КОМАНДИР ОТ ЧЕРВЕНА-
ТА АРМИЯ (УМИРА 1919 Г.). Уча-
ства в Първата световна и в
Гражданската война, за което е
отличен с ордени и медали. През
1923 г. писателят Дмитрий Фур-
манов написва романа “Чапаев”,
филмиран от братя Василеви
през 1934 г. Чапаев и Пьотр
Пустота (Петка) са герои и на
една от най-добрите книги на съвременния руски
писател-мистик Виктор Пелевин - “Чапаев и
Пустота”.

1895 - РОЖДЕН ДЕН НА ВОЛЕЙБОЛА. Уилям
Морган (САЩ) поставил мре-
жа за тенис на височина 197
см и неговите ученици започ-
нали да прехвърлят през нея
плондер от баскетболна
топка. Морган нарекъл игра-
та “минтонет”. Година по-късно тя получава
името “волейбол” по предложение на проф. Ал-
фред Халстед.

1960 - НАДПИСАНА Е ПЪРВАТА ЗВЕЗДА НА
АЛЕЯТА НА СЛАВАТА В ХОЛИВУД. Получава я
актрисата Джоана Удуърд. Холи-
вудската Алея на славата е най-
обикновен тротоар по протеже-
ние на бул. “Холивуд” в Холивуд,
Лос Анджелис, щата Калифорния,
който служи като своеобразна
“зала на славата” на открито.
При създаването й се полагат
2500 празни звезди от червена
мозайка. В звездата е изписано
името на твореца или групата, както и бронзов
символ на категорията, в която е отличието. На
алеята има три специални звезди: на Том Брадли,
дългогодишен кмет на Лос Анджелис; по случай
50годишния юбилей на увеселителния парк Дисни-
ленд; на седем полицаи, загинали при изпълнение
на служебния си дълг. В чест на успешната експе-
диция до Луната на “Аполо 11” звездата е като
бронзов диск с формата на Луната.

1998 - ПЪРВИ ЗЛАТЕН МЕДАЛ ЗА БЪЛГА-
РИЯ НА ЗИМНИ ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ. Роде-
ната в Чепеларе биатлони-
стка Екатерина Дафовска
става първата ни олимпий-
ска шампионка в зимните
спортове, след като в Нага-
но (Япония) печели старта
на 15 км. Четвърта, само на две десети от
бронза, завършва друга българка - Павлина Фи-
липова. До онзи момент България има само
бронзово отличие, спечелено от Иван Лебанов
на провелите се в Лейк Плесид Зимни олимпий-
ски игри през 1980 г.

1999 - АРЕСТУВАНИ СА 23-МА БЪЛГАРИ, РА-
БОТЕЩИ В ЛИБИЯ. По-късно
17 са освободени, задържани
остават пет български ме-
дицински сестри и двама ле-
кари - Кристияна Вълчева,
Нася Ненова, Валентина Си-
ропуло, Валя Червеняшка и Снежана Димитрова,
д-р Здравко Георгиев и палестинският лекар д-р
Ашраф Ал Хаджудж. Те са обвинени в умишлено
заразяване със СПИН на 393 либийски деца в
болницата в Бенгази и осъдени на смърт. Съдеб-
ната сага завършва осем години по-късно.

Бракът не е мода

За десети път в Бълга-
рия се опитват да убедят
двойките колко е хубаво
да узаконят чувствата и
отношенията на семейни
начала, като сключат
брак. И с това като че ли
искат да покажат, че у
нас все още се държи на
изконните обществени
добродетели, свързващи
в свещен съюз именно
мъжа и жената, а не

Альона НЕЙКОВА
същества от един пол,
каквато е джендър мода-
та напоследък.

Всеки се нуждае от
подкрепа, особено парт-
ньорите, които вярват, че
ще са един до друг, “до-
като смъртта ги разде-
ли”. Статистиката обаче
е безмилостна: докато 86
на сто от влюбените
очакват да останат заед-
но цял живот, над една
трета от браковете при-
ключват с развод. И това
май никого не изненадва
в страна като нашата, в
която властта не се и
опитва да стимулира
младите семейства с по-
ниски лихви по кредити-
те или с адекватни финан-
сови помощи за новоро-
дено, както например се
случваше “по времето на
социализма”.

Но не е необходимо

да задълбаваме в причи-
ните за подобни драми на
високо държавническо
ниво. Кризите между
партньорите често са и
много лични. Още преди
близо век и половина
Лев Николаевич Толстой
ги синтезира в гениална-
та фраза: “Всички щаст-
ливи семейства си при-
личат, всяко нещастно
семейство е нещастно
посвоему.”

Няма рецепта или
формула за щастлив брак,
макар че какви ли не
“специалисти” се надпре-
варват да дават акъл за
създаването и запазване-
то на хармонични отно-
шения, като организират
работилници, лекции,
школи, кампании и т.н.
Акцентира се и върху
безброй изследвания,
според които семейните

живеят по-дълго, наслаж-
дават се на по-добро
здраве и са по-доволни от
живота.

Надали някой би от-
рекъл априори възмож-
ността да повиши физи-
ческото, емоционалното
и дори финансовото ка-
чество на живота си
именно благодарение на
брака. Но е крайно вре-
ме да престане натискът
хората да се женят, по-
неже “така е прието”.
(Не)сключването на
брак не е мода или
жертва на някакви сте-
реотипи. Сполучливото
партньорство не зависи
от броя инициативи и
“експертни” съвети по
темата. Най-важна е
вътрешната убеденост,
че стремежът към щас-
тие има по-голям шанс
за успех, ако не си сам.

Срам
От стр. 1

Най-новите данни на
КНСБ показват, че 2542
лева са жизнено необхо-
димите средства за
издръжка на живота на
4-членно домакинство
от двама възрастни и две
деца, или малко над 635
лева на човек. Най-мно-
го са поскъпнали храни-
телните стоки от първа
необходимост и основ-
но заради това от нача-
лото на годината
издръжката е скочила с

25 лева. Реалността във
възможностите на хора-
та обаче е такава - 65
процента или почти две-
трети от домакинствата
у нас живеят с общ до-
ход под необходимите
средства.

Ами тези без запла-
та? По официални дан-
ни над 400 хиляди са
останали без работа за-
ради кризата. Колко са
успели да намерят пре-
питание е гъвкава тема
според това кой я ин-
терпретира. Ако от вре-

ме на време наблюдава-
те обявите за работа,
може би сте забелязали,
че предлаганите в мо-
мента заплати са по-нис-
ки за същите позиции
отпреди кризата. От
бизнеса по наемане на
хора пък изчислиха, че
реалната безработица е
12-13 на сто.

Друга сметка на екс-
перт сочи, че досега кри-
зата била струвала на
държавата 5,5 млрд. лв.
Ако управляващите са
изхарчили толкова пари,

защо затънахме така
тежко? И дали наистина
най-нуждаещите са по-
лучили подпомагане,
както крещи властта от
телевизорите. Абсурди-
те в милата ни родина се
задълбочават все повече
и разликата между реал-
ността и представяното
за реалност е все по-
дълбока. С тази полити-
ка по доходите, за жа-
лост, все повече ще се
запътват към Терминал
2, други - към по-добрия
свят. Срам!

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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ЛАЗАРОВА

БАКАЛОВА и
о.з. полк. КИРИЛ

ГЕОРГИЕВ
БАКАЛОВ -

ветеран
от войните,

ще празнуват
70 години
съвместен

живот!

Нашумелият отпре-
ди десетина дни скандал
с джиповете на МВР и
намесата на ОЛАФ
продължава да е във
фокуса на телевизиите,
а основният ефект, кой-
то постигна до момен-
та, е измъчен опит за от-
клоняване на обществе-
ното внимание от истин-
ските проблеми на
властта. От лятото на-
сам и досега темите за
чекмеджето с пачки и
кюлчета, записите с гла-
са на Борисов и недо-
волството от мерките
срещу пандемията не са
преставали да бунят
гнева на хората. Затова
трябва ново зрелище,
като целта безспорно е
да не спира канонадата
от удари срещу основ-
ния враг - президента,
който проби системата
и настрои огромни маси
срещу сегашното пагуб-
но управление.

Взаимните обвине-
ния кой в крайна смет-
ка е виновен и трябва
да носи отговорност в
случая с обществената
поръчка, взета на муш-
ка от ОЛАФ, само под-
държат огъня и под-
хранват спекулации.

Как и защо например
името на президентския
секретар Пламен Узунов
попадна в полезрението,
след като официално
уведомление, свързано с
него, няма нито от стра-
на на прокуратурата,
нито от страна на раз-
следващите? “За мен ос-
новният въпрос в офи-
циалната позиция на
ГЕРБ е откъде партията
има подробности относ-
но елементите на раз-
следването? Откъде зна-
ят? Дали подтикват раз-
следването в определена
посока или получават
информация? Има след-
ствена тайна. Има ли теч
на информация към оп-
ределена политическа
сила?” Тези риторични
въпроси задава защит-
ничката на Узунов адво-
кат Емилия Недева. Тя е
категорична, че по вре-
ме на цялата процедура,
започнала при кабинета
“Борисов 2” и завърши-
ла с подписване на дого-
вора при “Борисов 3”, се
следва механизъм на
предварителен, после-
дващ контрол и вътре-
шен одит. Нито един от
тях не е подал сигнал, че
има нещо нередно с тази
поръчка. Ако има разми-
навания в договореното
и обявеното, както
твърдят от ГЕРБ, би
трябвало това да е види-
мо за всички участници.

Защо се намеси
европейската

служба?

В годишните докла-
ди на ОЛАФ (Европей-
ска служба за борба с
измамите) се вижда, че
обикновено се дава
само статистика, като

службата се въздържа
да посочва информация
по отделни проучвания.
В българския случай
обаче се конкретизира,
преценила е, че е нару-
шен договорът, с който

треба със служебно по-
ложение в МВР.

Но тук следва друг
интересен момент - вече
по времето на приемни-
ка на Узунов Валентин
Радев  Брюксел офици-
ално предупреждава
МВР за проблеми в сдел-
ката с джиповете. Въ-
преки това на 18 февру-
ари 2018 г. министърът
Валентин Радев подпис-
ва договора. Това е поч-
ти година след действие-
то на служебното прави-
телство на Герджиков -
време, през което имаше
и обжалване във ВАС от
друг участник, произна-
сяне и на КЗК, без как-

ред Валентин Радев. И ве-
роятно за себе си е прав.

Да, но писмото от
ЕК е преди подписване-
то на договора и с това
писмо комисията уведо-
мява управниците ни,
че ако го подпишат след
края на срока за усвоя-
ване на средствата, ще
дължат неустойки. ГЕРБ
обаче правят точно
това, като в договора
има и допълнителен гаф
с датата на договора и
датата на изпълнение на
доставката на автомоби-
лите. А премиерът сам
се е похвалил със заку-
пуването на полицей-
ските джипове на 7 ок-

ността между министри-
те на вътрешните рабо-
ти, ангажирани с по-
ръчката. Тук и ГЕРБ ще
трябва да носи отговор-
ност”, твърди бившият
външен министър и
бивш евродепутат Ивай-
ло Калфин.

А в крайна сметка

защо не се
публикува това

споразумение

между ЕС и МВР, за
което се твърди, че е на-
рушено, и да се види
какво пише в него.

Но да оставим с от-
ворен финал самата
сделка - по нея думата
имат разследващите. По-
важното е за какво се
използва тя и кой е на
прицел. Виждаме как
Борисов, ГЕРБ и клакьо-
рите им клеветят по ме-
диите президента Радев
- заради съветника му
Пламен Узунов. Пре-
зумпцията за невинност
явно не означава нищо в
страната на мутрите. И
президентът е обвиняван
защо не е хвърлил човека
на вълците. Както по-
стъпва Борисов. Един-
ствен и неповторим в
собствените си предста-
ви, Той не дава и не
дължи лоялност и уваже-
ние никому. Верни хора
горят като бушони, само
и само да се спаси сами-
ят Той. И вместо грозно
предателство, страхли-
вост и малодушие, това
негово поведение се
представя от медиите за
принципност и честност.

А колкото до намеса-
та на ОЛАФ - тук също
възникват въпроси око-
ло нейната принцип-
ност.  Хубаво е, че най-

накрая се обадиха за
нещо след всички тези
години, през които сиг-
налите за корупция и
крадене от днешната
власт, включително на
еврофондове, не са спи-
рали. Щеше да е хубаво,
ако не беше

политическа
поръчка

Понеже няма кой да
ме убеди, че това е един-
ственото нещо, което в
ОЛАФ са сметнали, че е
проблемно.

Случайно ли писмо-
то на ОЛАФ, което е от
6 януари 2021 г., се по-
явява точно на следва-
щия ден, след като пре-
зидентът обяви, че ще се
кандидатира за втори
мандат? За идиоти ли ни
имат? Появиха се и
съмнения, че “съобще-
нието” на ОЛАФ е пи-
сано първо на българ-
ски език, т.е. в България,
след което е преведено
на английски. Ако е
така, нека всеки да си
прави изводите.

Намесата на ОЛАФ
в българската политика
точно в този момент
намирисва на дирижи-
рано предизборно взри-
вяване на скандал, кой-
то да се използва в по-
литическата битка.
ОЛАФ никога не е из-
насяла по този начин
резултати от свое раз-
следване, което вече на-
вежда на мисълта, че
някой в Брюксел смята
чрез ОЛАФ да подкрепи
свои протежета в битка-
та за властта в България.
Това изглежда доста
грозно и съответните
въпроси трябва да се
зададат към Европа.

Безогледната война
срещу президента
Случайно ли писмото на ОЛАФ, което е от началото на януари, бе
огласено ден след като Радев обяви кандидатурата си за втори мандат?

Валентин ГЕОРГИЕВ

са отпуснати средства-
та за високопроходими
автомобили, като са за-
купени друг клас - ки-
тайски SUV.

Къде е нарушението?
В това, че трябва да се
съгласува с Еврокомиси-
ята, ако се променя изи-
скване в поръчката. Ако
е имало основание да се
промени класът на авто-
мобилите, е трябвало да
бъде потърсено одоб-
рението на ЕК, да се
обяснят причините и да
се почака за получава-
не на евентуално съгла-
сие. Това е “горещият
картоф” в полето на
Узунов като бивш въ-
трешен министър в слу-
жебния кабинет и пред-
стои да бъде доказано и
изяснено.

Службата препоръч-
ва България да възстано-
ви в европейския бюд-
жет близо 6 милиона
евро по разследване за
предполагаема злоупо-

вито и да било сигнали
от контролните органи,
че може да има нещо
нередно в условията по
поръчката.

А ето и обясненията
на Валентин Радев: “Не
съм имал мисъл да сед-
на и да проверявам об-
ществена поръчка на
правителство, назначено
от първия човек в
държавата. Не съм по-
глеждал тази поръчка с
тези подробности. Не
съм допускал, че може
някой да направи така,
че да се намали нацио-
налната ни сигурност...
Две системи в България
- КЗК и съдът, казват,
че всичко е окей и каз-
ваме “Да, трябват ни
такива автомобили”.
Ако е имало такива де-
фекти, както казва
ОЛАФ, защо админист-
рацията е мълчала?
Защо, след като са били
разпитвани, тези хора са
мълчали?”, пита на свой

томври 2018 г., когато
лично е инспектирал
качеството им.

“Ако констатацията
на ОЛАФ е действител-
но нарушение на прави-
лата, защото това не е
сигурно, тогава не може
да се раздели отговор-

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!
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Губещият популярност президент
спря три опозиционни телевизии
и задълбочи кризата в Украйна

СНИМКА “ФЕЙСБУК”/U.S. EMBASSY KYIV UKRAINE

Подозренията, че президентът Владимир Зеленски е в силна зависимост
от външни фактори са широко разпространени както в експертните
среди, така и в общество. На снимката: Украинският държавен глава
и шарже д’аферът на САЩ в Киев Кристина Квин наблюдават
церемонията по встъпването в длъжност на президента Джоузеф Байдън

Георги ГЕОРГИЕВ

На стр.9

Случайно или не президентът на
Украйна Владимир Зеленски получи
около 43-я си рожден ден, който той
отбеляза на 25 януари, няколко необи-
чайни “подаръка”, след което той са-
мия направи “подарък” на украинското
общество.

Първо на самия ден улиците и пло-
щадите на десетки украински градове
бяха залети от протести, вече известни
като “тарифен майдан”. Хиляди укра-
инци, съсипани от непосилните сметки
за ток и газ излязоха на митинги в Киев,
Херсон, Житомир, в Полтавска, Хар-
ковска, Одеска области. Те прегражда-
ха пътища, нахлуха дори в кметството
на Житомир. “Предадоха ни!” С такова
заглавие, като цитира протестиращите,

вестник “Монд” илюстрира ситуация-
та. Пред изданието, работничка от род-
ния град на Зеленски Кривой Рог, ко-
ментира, че той не е изпълнил своите
обещания и тя иска неговата оставка.

Жителите на най-бедната европей-
ска страна, просто не могат да плащат
повече за комуналните услуги. Печал-
ното тук е, че когато се кандидатираше
за президент през 2019 г., Зеленски
активно

експлоатираше темата

с високите сметки, които още тогава
душеха бюджетите на украинските се-
мейства. От него се очакваше да нама-
ли това бреме, но вместо това от фев-
руари се очаква ново поскъпване.

Причините са както нежеланието на
украинските власти да купуват откри-
то енергийни суровини (на първо мяс-
то газ) от Русия, така и изпълнението
на поредното споразумение с МВФ,
което може да се разтълкува като “за-
еми срещу увеличени сметки”, впрочем
традиционна за фонда процедура. Също
така традиционно за Украйна, служба-
та за безопасност на страна започна
разследване на версията за руска наме-
са в “тарифния майдан”.

Вторият “подарък” му бе поднесен
на 26-и от Киевския международен

институт по социология (КМИС), кой-
то в свое изследване обяви, че ако днес
се проведат избори за държавен глава
Зеленски ще ги спечели едва с гласове-
те на 19,8% от хората, които са напра-
вили своя избор. На второ място ще
отново старият му противник Петро
Порошенко с 15,7%. За партията на
президента “Слуга на народа пък биха
гласували сега едва 11,2%. Да напом-
ним, че през лятото на 2019 г. тя спе-
чели убедително парламентарните из-
бори с 42%. По-неприятното за управ-
ляващите, а и за украинските национа-
листи, и за тези, които ги подкрепят от
чужбина, е че опозиционната и сочена
като проруска партия “Опозиционна
платформа - За живота” (ОПЗЖ) е
първа политическа сила с 20,7%, на
второ място с 15,3% е “Европейска
солидарност” на Порошенко, на трето
е “Баткившчина” с 12,6% и чак на
четвърто - “слугите” на Зеленски с 8%.
Пълна електорална катастрофа за мно-
зинството в Радата.

Други социолози се опитват да
оспорват тези данни, но е удивително
какво падение за по-малко от две годи-
ни е преживял рейтингът на Зеленски.
През април 2019 г. той беше избран с
гласовете на 73,2% от участвалите във
втория тур. Впрочем трудно би могло
да се очаква друго, след като Зеленски

не оправдава надеждите на хората, ко-
ито му гласува доверие. Освен въпросът
с битовите сметки, друга важна тема за
украинците е войната в Донбас, където
за две години държавният глава

не направи нищо

за нейното трайно спиране.
Нещо повече, дали поради неопит-

ността на бившия комик или защото
някой му подсказа, но в края на декем-
ври м.г., Зеленски заяви в интервю за
изданието “Фокус”, че ако зависи само
от него, Украйна би напуснала Мин-
ските споразумения, които, по общо
мнение, спират страната от нова еска-
лация на гражданската война. Зеленски
се опасявал, че ако Киев излезе от
Минските споразумения, “европейците”
щели да свалят санкциите от Русия и от
неконтролираните от централната власт
територии в Донбас.

Няколко дни по-късно бившият дип-
ломат, а сега депутат от ОПЗЖ Олег
Волошин припомни на Зеленски, че
такива неща не е говорил дори войн-
ственият Порошенко, и че смисълът на
Минските споразумения не е в това дали
ще бъде продължена санкционната по-
литика спрямо Русия, а дали Украйна
ще бъде във война или не.
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Лявоценстристкият кандидат президент Андрес Араус (вляво) ликува с претендента за вицепрезидент
Карлос Рабаскал в еквадорската столица Кито, след като стана ясно, че на първия тур от
президентсикя вот са спечелили 31,1% от гласовете. Араус отиват на балотаж с 10-процентна
преднина пред втория кандидат Яку Перес, който също е издигнат от ляво движение. С 19% от
гласовете кандидатът на десницата Гилермо Ласо, който е бивш банкер, отпадна от надпреварата

СНИМКИ БГНЕС

В Хаити продължават протестите
за оставка на президента Жовенел
Моиз заради ширещата се корупция
и вълна на престъпност. Досега при
протестите са загинали пет души.
Самият Моиз заяви, че е бил
осуетен опит за преврат и
за убийството му. Арестувани
са 23 души, сред които съдия и
висша полицейска служителка

Пазят Вучич заради
заплахи за убийство

Над 850 души са осигурявали
сигурността на сръбския президент
Александър Вучич при откриването
на паметника на Стефан Неманя.
Според началника на криминална-
та полиция разузнаването е имало
данни, че ще бъде направено поку-
шение срещу него. Съветът за на-
ционална сигурност ще обсъди
ареста на престъпната група на
Велко Беливук, на която са повдиг-
нати обвинения за убийства, нар-
котици и трафик на оръжие.

САЩ чакат от Иран
първа стъпка

Американският президент Джо
Байдън заяви, че САЩ няма да
направят първата крачка към
Иран, като вдигнат санкциите,
докато Техеран не спре да обога-
тява уран. Байдън отговори отри-
цателно дали би направил жест в
името на възобновяването на яд-
рената сделка. По-късно върховни-
ят лидер на Иран Аятолах Али
Хаменей отхвърли връщането към
сделката за ограничаване на ядре-
ната програма на Иран преди САЩ
да вдигнат санкциите, наложени
от президента Тръмп.

Джордж Шулц
почина на 100 г.

Държавният секретар на пре-
зидента Роналд Рейгън, който по-
могна за прекратяването на Сту-
дената война, почина на 100-го-
дишна възраст. Шулц има ключова
роля за успеха на преговорите
между Рейгън и съветския прези-
дент Михаил Горбачов през 1986 г.
в Рейкявик.

Снежна буря връхлетя
Нидерландия

Нидерландия, Белгия и части
от Германия бяха връхлетени от
снежна буря за първи път от по-
вече от 10 г. Въпреки отрицател-
ните температури много хора из-
лязоха на снега, но бурята “Дарси”
предизвика значителни трудности
в транспорта. Снежната покрив-
ка беше между 5 и 10 см. Силният
вятър до 90 км в час докара навя-
вания до 30 см. Обилни валежи
имаше и във Великобритания.

Руската страна с учудване се запозна
с оценките на ръководителя на евродип-
ломацията Жозеп Борел след посещение-
то му в Москва, заяви руското МВнР по
повод изявленията на Борел след завръща-
нето му в Брюксел. “Бяхме изненадани да
видим оценките на Борел за резултатите
от посещението (в Русия), те силно кон-
трастират с изявленията му на пресконфе-
ренция в Москва” коментира ведомство-
то, цитирано от ТАСС. Там  отбелязаха,
че Борел е “имаше всички възможности
незабавно да даде своя собствена оценка
за посещението по време на заключител-
ната пресконференция с външния ми-
нистър Сергей Лавров. Руската страна
коментира резултатите от преговорите в
присъствието на самия Борел.

“Никой не го ограничаваше нито като

Русия заподозря
Борел в лицемерие
В Москва се питат защо дипломат №1 на ЕС не изрази
критиките си открито, в хода на посещението му

време, нито като формат. Може би след
завръщането в Брюксел на ръководителя
на европейската дипломация беше обяс-
нено на какви акценти трябва да се на-
блегне, но това само потвърждава как и от
кого всъщност се формира политиката на
ЕС”, отбеляза външното министерство.

При завръщането му от Брюксел
Борел заяви, че посещението му в Моск-
ва от 4 до 6 февруари показва липсата на
интерес на Русия към подобряване на
отношенията с ЕС. Борел също така обя-
ви възможността за въвеждане на нови
санкции срещу Русия.

На 5 февруари външният министър
Сергей Лавров заяви след разговорите с
Жозеп Борел, че в момента ЕС не е надеж-
ден партньор на Русия, но Москва очаква
Брюксел да се залови с коренните си ин-

тереси. Борел от своя страна отбеляза, че
отношенията между Русия и ЕС далеч не
са задоволителни, но дипломатическите
канали трябва да останат отворени.

Руската федерация е заинтересована
от съживяване на отношенията с ЕС, като
се вземат предвид интересите на двете ст-
рани и без да се прилагат двойни стандар-
ти. Това заяви пред репортери в понедел-
ник президентският говорител Дмитрий
Песков. “Русия беше и продължава да се
интересува от съживяването на отноше-
нията между Москва и Брюксел. Не ние
бяхме инициаторите за срива в тези отно-
шения. Ние изхождаме от необходимост-
та да се вземат предвид взаимните интере-
си, ние сме категорично против намесата
в интересите на другия и използването на
двойни стандарти”, изтъкна Песков.

Гърция удължи КОВИД-за-
браната за влизане от държави
извън ЕС до 22 февруари. Гра-
ниците с Албания, Турция и
Северна Македония остават
затворени.

Компаниите във Велико-
британия започнаха да предла-
гат тестове на служителите,
които не могат да работят от
къщи, на фона на пълното за-
тваряне. Броят на ваксинирани-
те надхвърли 12 млн. (18,95%),
но всички са получили само
една доза.

Израел запазва лидерски по-
зиции в света като вече е иму-
низирал 62,42% от население-

Гърция затворена
до 22 февруари

Бившият зам-началник на
щаба на Сухопътните вой-
ски на САЩ генерал Джак
Кийн съобщи за сериозни
недостатъци в ядрения арсе-
нал на страната.

“Трябва да модернизи-
раме ядрения си арсенал,
който сам по себе си е
възпиращ фактор и да не
даваме стимул на противни-
ците си, защото те могат да
се възползват от слабости-
те, които виждат”, коменти-
ра той. По думите му Ва-
шингтон изостава от Моск-
ва в модернизацията на този
тип въоръжение, въпреки че

САЩ притеснени от
ядрените сили на Москва

размерът на арсеналите на
двете страни съвпада
съгласно договора “Нов
СТАРТ”. Русия завършва
10-годишна програма за по-
добряване на ядреното оръ-
жие, докато в САЩ то е в
плачевно състояние.

Кийн добави, че Щатите
изостават от Русия и Китай
и в настъпателните наземни
и противокорабни ракети,
както и в конвенционалните
оръжия. Пентагонът трябва
да възстанови своите бойни
способности, за да се адап-
тира към новите обстоятел-
ства.

то си или около 5,54 млн. души.
В ОАЕ са ваксинирани 44,79%.
САЩ са покрили 12,84%. Общо
132 млн. души или 1,7% от све-
товното население е получило
една или двете дози ваксини.

Антъни Фаучи, съветник на
Белия дом заяви, че руската
“Спутник V” и китайските вак-
сини трябва да се използват,
ако могат да ускорят ваксина-
цията в света: “Ако Русия или
Китай имат надеждни ваксини,
те могат да ги осигурят както
за себе си, така и за някои
други страни.Това е пътят към
универсалната защита на цяло-
то човечество”.
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Украински националисти нападнаха на 4 февруари телевизията НАШ, собственост на депутата от ОПЗЖ
Евгений Мураев. Сега тя, както и “Интер” са в прицела, след като властта закри три други опозиционни канала

От стр. 7
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И тук, като продължение на тема-
та, някак логично и непротиворечиво,
дойде третият подарък за рождения ден
на Владимир Зеленски. На 29 януари,
в Донецк се проведе форум обявен
като “интеграционен” и под надслов
“Руски Донбас”, с участието на обще-
ственици и известни журналисти от
държавни медии в Русия, сред които и
главния редактор на телевизия RT
Маргарита Симонян. На него, въпре-
ки, че Кремъл официално се дистанци-
ра, бяха направени редица много важ-
ни изявления, които би трябвало да
притеснят украинската страна и да я
накарат да пристъпи час по-скоро към
преговори по същество, а не да мисли
за излизане от Минските споразуме-
ния. Предложената доктрина на “Рус-
ки Донбас” предвижда седем стъпки за
реализация. Сред тях са: спиране на
войната, юридическото оформяне на
Донецката и Луганската народни ре-
публики като “руска национална
държавност”, установяване на контрол
над цялата територия на двете украин-
ски области, подкрепа на руснаците в
Украйна.

Един от представителите на опълчен-
ците в Донецк, Александър Ходаковски,
коментира пред руското издание
“Взгляд”, че след форума е станало ясно,
че е взет еднозначен курс към

присъединяване
към Русия

и че непризнатите републики имат на-
мерение да разширят територията си за
сметка на земите от двете области, кон-
тролирани от Киев.

Два дни по-късно дойде четвъртият
подарък за Владимир Зеленски. На 1
февруари социологическият център

“Социален мониторинг” публикува об-
ширно изследване за настроенията в
украинското общество, от което държав-
ния глава може би е научил, че за 71%
от украинските граждани, животът в
страната става все по-зле с всеки след-
ващ президент. Тези данни корелират и
с изследването на КМИС, според което
74% от хората са убедени, че страната
се движи в грешна посока.

Но най-неприятен за Зеленски се
оказва отговорът на въпроса: “Прези-
дентът Зеленски независим ли е в свои-
те решения и действия или на неговите
решения влияят други държави, или
международни организации.” Само спо-
ред 7% президентът е напълно незави-
сим, според 43% от анкетираните пре-
зидентът е частично зависим, а напълно
зависим е за 42%. Т.е. 85% от украинци-
те смятат, че чужбина, а това по очевид-
ни причини не е Русия, влияе в различна
степен на държавния им глава. Отгово-
рите са нещо като диагноза за нивото на
суверенитет на страната.

Трябва да имаме предвид горните
фактори, трябва да имаме предвид целия
контекст, когато се опитваме да си обяс-
ним “подаръкът”, която президентът на
Украйна направи на своя народ на 2
февруари.

Него ден, по думите на много попу-
лярният журналист и политик Анатолий
Шарий, Зеленски е бил

поразен от
„цезарска лудост”

- психоза предизвикана от неограничена
власт, защото само така можело да се
обясни решението му да спре ефирното
предаване на трите най-големи и най-
гледани опозиционни телевизии в Ук-
райна - “112 Украйна”, “NewsOne” и
ZIK, които сега излъчват в интернет.

Обяснението за това настъпление

срещу свободата на словото, осъдено
вече от Международната и Европейска-
та федерация на журналистите, с лудост
изглежда прекалено лесно и дори оправ-
дателно за Зеленски - Луд, какво да го
правиш? Всъщност става дума за нещо
напълно осъзнато, много по-дълбоко и
страшно за украинското общество.

Още в първите часове след безпре-
цедентното спиране на трите телевизии,
в Украйна започна спор - разпоредиха
ли американците затварянето им или не.
В огромната си маса опозиционните
среди смятат, че посолството на САЩ
директно е наредило на Зеленски, който
иначе нямал смелост, да заглуши гласа
на опозицията, която е дамгосвана като
“проруска”. Можем да предположим, че
на това мнение е и голяма част от укра-
инското общество, като имаме предвид
резултатите от изследването на “Соци-
ален мониторинг”.

Един от най-уважаваните украински
политолози Михаил Погребински ко-
ментира така: “Унижението е колосал-
но. Искам да подчертая демонстратив-
ността на това (действие)”. Пред
“Взгляд” той заявява още, че фактичес-
ката намеса на Америка във вътрешни-
те работи на Украйна е вече абсолютна
и неприкрита и дава пример и със санк-
циите наложени на китайската компа-
ния, която искаше да купи заводът за
двигатели “Мотор Сич”.

Впрочем винаги трябва да помним
как американците не се свенят на рав-
нището на цял един вицепрезидент да
обсъждат конкретни назначения в укра-
инската власт, както ни показаха запи-
сите на разговорите между Порошенко
и Джоузеф Байдън. Така, че подозрени-
ята към САЩ в този случай са нещо
повече от обосновано предположение.
Още повече, че последвалата реакция на
три посолства - на САЩ, Канада и Ве-

ликобритания не оставя много място за
съмнения. В леко обтекаема, колкото за
минимално приличие форма

те одобриха случилото се

Всъщност на въпросните западни
посолства, а всъщност на техните пра-
вителства, изобщо и не им мигна окото,
че Зеленски с указа си за закриването на
тв каналите, е нарушил украинското
законодателство. Иначе това са най-го-
лемите стожери в света на правовата
държава и демокрацията. Работата е там,
че за да закрие телевизиите Съветът за
национална сигурност е наложил санк-
ции на депутата от ОПЗЖ Тарас Козак,
който е техен формален собственик.
Реалният собственик, както пишат укра-
инските медии е Виктор Медведчук -
съпредседател на ОПЗЖ, който е в близ-
ки отношения с руския президент Вла-
димир Путин.

По украинското законодателство
обаче, санкции не могат да се налагат на
украински граждани и така Зеленски е
излязъл от рамките на своите пълномо-
щия, което е основание както за съдебна
отмяна на това решение, така и за про-
цедура по отстраняването на президен-
та от поста. Аргументацията за  спира-
нето на излъчването е чисто политичес-
ка - облъчване на населението с руска
пропаганда. В което число очевидно
влизат и разговорите за бедността на
украинците, за невъзможността да си
плащат сметките, за некадърността на
управляващите, за корумпираността им,
за липсата на перспектива пред страна-
та, за това, че тя е превърната в инстру-
мент на чужди интереси. Изобщо всич-
ко, което не се харесва на властта е
руска пропаганда. Трябва да признаем,
че не само украинските власти вземат
на въоръжение “руската пропаганда” за
борба с инакомислещите и неугодните.
САЩ наскоро ни представиха чудесни
примери в тази посока.

Веднъж като отвори “портите на
Ада” и не срещне обществено противо-
действие, Зеленски може утре с укази
заради “руска пропаганда” да закриe
вестници, интернет-издания, социологи-
чески агенции, защото дават прогнози,
които не му харесват. Дори Порошенко
не направи навремето такива стъпки,
макар сега да ги одобрява.

Да, рейтингът на Зеленски пада и

в дългосрочна
перспектива ще пада

Да, рейтингът на партията му “Слу-
га на народа” е много нисък и предвид
тежката икономическа и социална си-
туация в страната няма основания той
да се вдига. Да, неизпълнението на
Минските споразумения може да дове-
де до нова ескалация в Донбас, но това
не означа, че тя ще се разреши в полза
на Украйна. Често оставаме с впечат-
лението, че украинските власти са пе-
тимни в страната им да има война, само
и само това да е повод Запада да въведе
нови санкции срещу Русия, а че ще
загубят още територии и население, не
ги вълнува особено.

Да, усещането, че Америка се завръ-
ща (както обяви по принцип екипът на
Байдън) в Украйна, за да воюва с Русия
е особено силно, защото как иначе да си
обясним самоубийственото действие на
Зеленски, който лишава страната си от
последните останки от субектност. Но
нищо от това няма да помогне на Влади-
мир Зеленски и неговата партия да по-
веде Украйна по пътя на просперитета
и европеизацията. Решенията са съвсем
различни.

През 2019 г., по време на дебатите с
Порошенко, Зеленски беше изрекъл па-
тетично: “Аз съм вашата присъда!” Из-
глежда Зеленски действително ще се
окаже присъда, но не над олигархичния
строй, олицетворяван от Порошенко и
Ко, а над украинското общество, което
ако не намери сили да пречупи само-
убийствените тенденции в страна, ще
трябва да се сърди само на себе си.
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Един от първите укази
новият американски прези-
дент Джо Байдън бе отмени
забраната транссексуалните
хора да служат във въоръ-
жените сили, която бе въве-
дена от неговия предшестве-
ник Доналд Тръмп. Сега
сменилите пола си амери-
канци, заедно с други пред-
ставители на сексуалните
малцинства, отново ще мо-
гат безпрепятствено да за-
станат в строя.

Историята
на проблема

Проблемът със сексуал-
ните малцинства в амери-
канската армия възникна
сравнително скоро: през по-
следните десетилетия. По-
рано този деликатен въпрос
бе решаваше просто: воен-
нослужещите, заподозрени в
хомосексуалност, се изпра-
щаха в цивилната сфера, без
шумотевица, като те бяха
лишавани от всякакви обез-
щетения и пенсии.

В средата на 60-те години
на миналия век на американ-
ците с нетрадиционна ориен-
тация беше поставяна диа-
гнозата “разстройство на по-
ведението”. Те категорично
не бяха допускани до военна
служба. За някои това беше
доста удобно. Немалко мла-
ди хора се представяха за хо-
мосексуалисти, за да се
отърват от армията по време
на Виетнамската война.

Въпреки това имаше до-
статъчно представители на
ЛГБТ общността, които ис-
каха да бъдат под пагон.
Още администрацията на
Бил Клинтън сериозно се за-
мислиха за отмяна на забра-
ната. През 1993 г. беше при-
ет законът “Не питай, не
казвай”, според който гейо-
вете могат да служат, ако не
заявяват открито своите на-
клонности. На командването
пък бе  забранено да изясня-
ва сексуалната ориентация
на подчинените.

През 2010 г., вече при Ба-
рак Обама, законът беше от-
менен. Това се дължеше на
факта, че Пентагонът пре-
стана да разглежда хомосек-
суалността като психично
разстройство. За гейовете и

лезбийките вече няма огра-
ничения. Малко по-късно
бяха добавени трансджендъ-
ри, тоест онези, които по ня-
каква причина смениха своя
пол с  противоположния.

Доналд Тръмп най-на-
пред се захвана с транссек-
суалните хора: през 2017 г.
той им забрани да служат в
армията. В указа му се обяс-
няваше, че войниците с диа-
гноза “полова дисфория”
изискват специални меди-
цински грижи, лекарства и
хирургически интервенции,
което се отразява негативно
на отбранителните способ-
ности на страната.

Постъпилите на служба
трансджендъри, които спо-

“Американското прави-
телство няма да наема транс-
джендъри за каквато и да
било длъжност - каза прези-
дентът. - Нашата армия тряб-
ва да бъде фокусирана върху
съкрушителни победи и не
може да бъде обременена с
огромни медицински разхо-
ди и неразбории, които са
неизбежни при трансджендъ-
рите на военна служба.”

Политическите игри

Но след избирането на
Джо Байдън за президент ар-
мейският живот на малцин-
ствата, включително транс-
сексуалните хора, започна
да се подобрява. Забраната
на Тръмп продължи по-мал-

САЩ: дотации за висше об-
разование или предимства за
кариера в държавата.

Експертът отбеляза, че
електоратът на Байдън се
състои не толкова от онези,
които отстояват половата
идентичност и правата на
ЛГБТ, а от хора, които гла-
суват против Тръмп. Затова
новият указ едва ли ще уве-
личи значително популяр-
ността на новия президент.
“Такива радикални стъпки
няма да предизвикат голяма
подкрепа, но едва ли ще
отблъснат хората. Тук е по-
важен е медийният ефект и
гръмките приказки за равен-
ство, докато електоралните
рискове са минимални. Ради-

от военна гледна точка при-
емането на трансджендъри
на военна служба е абсо-
лютно неоправдана стъпка,
която поражда много про-
блеми. “Преди всичко става
дума за неуставни отноше-
ния. Военният персонал от
двата пола често се оплаква
от сексуално насилие. Кол-
кото повече транссексуални
и хомосексуални хора са
във войската, толкова по-
вероятни са подобни инци-
денти”, убеден е експертът.

Мигалин припомни, че ко-
мандването на американска-
та армия неведнъж е било
уличавано в опити да замаже
убийствата от неуставни от-
ношения като военни загуби.
По-специално военнослуже-
щите в горещи точки са били
изнасилвани и след това уби-
вани от колегите. И това бе
приписвано на врага.

“Транссексуалният човек
най-вероятно ще бъде при-
тискан, разсъждава Мига-
лин. Важно е да се разбере,
че когато мъжът или жената
сменят пола си, той/тя при-
ема хормонални лекарства.
Това често води до оплеши-
вяване, до загуба на зъби и
други здравословни пробле-
ми, но най-важното е, че в
един момент човек с неопре-
делен пол, след нова кавга с
други военнослужещи и из-
питващ хормонален стрес,
просто ще застреля колеги-
те си. Или ще се самоубие”.

Освен това експертът по-
стави под въпрос ефектив-
ността на подразделенията с
трансджендъри в реални бое-
ве, където координацията на
действията и взаимопомощта
са особено важни. “Едва ли
ще искате да помогнете на
някой, който постоянно ви
потиска, или, напротив, да се
координирате с някой, кого-
то не смятате за нормален
човек”, казва Мигалин.

Не е изключено, че е по-
ради тези и други причини
много представители на сек-
суалните малцинства в аме-
риканската армия все още
крият своите характеристи-
ки. Често техните бойни
другари дори не осъзнават,
че мъжът във военна уни-
форма, който дълго време
живее с тях в същата казар-
ма, е бил жена по рождение.
А някои трансджендъри и
хомосексуалисти, участвали
в големите военни конфлик-
ти в Афганистан, Ирак или
Персийския залив, се раз-
криха едва, след като бяха
прехвърлени в резерва или
десетилетие по-късно.

Защо Байдън върна
трансджендърите в армията
Според американски анализатори във войските на САЩ
служат около 10 000 лица от сексуалните малцинства

ред различни оценки набро-
яваха от 1500 до 6000, бяха
оставени, но нови не бяха
взимани. Това предизвика
бурни дискусии и протести.
Социални активисти и ак-
тивни военнослужещи от
ЛГБТ се обърнаха към съди-
лищата, инициативата на
Тръмп беше блокирана и
Пентагонът отложи забрана-
та за неопределено време.

В същото време бе пред-
приета поредица от проучва-
ния, бяха свиквани експерт-
ни комисии и разработени
методи за “безболезненото”
изключване на трансджендъ-
рите от армията. В резултат
указът влезе в сила едва през
2019 година. Тогава Тръмп
заяви, че решението е взето
“след дълги консултации с
армейското командване и во-
енни експерти”.

ко от година. Новият ръко-
водител на Белия дом наско-
ро подписа заповед, според
която Двсеки американец,
годен за служба във въоръ-
жените сили на САЩ, има
право на товаУ. Вашингтон
смята, че полът не трябва да
пречи на военната служба,
защото силата на Америка се
крие в многообразието.
Според Виталий Каберник,
водещ експерт в Центъра за
военно-политически изслед-
вания, решението на Байдън
е преди всичко имиджово:
“Тук опитите за заиграване
с електората са вторични.
От новите възможности ще
се възползват немного хора
и предимно не от патриотич-
ни подбуди, макар че това
се поднася именно така, а
заради социалните облаги,
предоставяни от армията на

калните консерватори сред
избирателите на Байдън и
без това не са немного”,
убеден е Каберник.

Според последните из-
следвания на американски
анализатори в момента има
около 10 000 транссексуал-
ни войници в активна служ-
ба и в резерв. При това те
имат минимално въздейст-
вие върху бойната готов-
ност и сплотеността на час-
тите. Бюджетът за транссек-
суални хора не е много по-
скъп, дори ако се отчете, че
те се нуждаят от определе-
ни лекарства и операции,
които държавата е длъжна да
им осигури.

Срам от разкриване

Ръководителят на Воен-
но-техническото дружество
Алексей Мигалин смята, че

СНИМКА БГНЕС

Американски войници в базата си в източната афганистанска провинция Херат

Николай ПРОТОПОПОВ
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В историята на човечество-
то няма случай в мирно време
населението на една страна за
малко над 20 години да намалее
над 40 процента. България в
началото на прехода към “де-
мокрация” имаше 9-милионно
население, а сега в границите
на родината живеят малко над
5 милиона. За да не признаят
този трагичен факт, управля-
ващите сочат, че сме 7 милио-
на. Да, но два милиона бяха
прокудени от родината в бога-
тите страни да търсят препи-
тание за семействата си и за
своите родители. По паспорт
те са българи, но живеят дру-
гаде, създават материални и
духовни блага за други стра-
ни, там плащат данъци и оси-
гуровки, там потребяват храни
и стоки, там се раждат техните
деца и получават поданство.

За тези 2 милиона българи
бедна България е похарчила от
утробата на майката до
завършване на образованието
(често това са висшисти, докто-
ри, професори) над 100 милиар-
да евро, които

подаряваме на
богатите страни

За да съм убедителен, осо-
бено за хората на средна
възраст и за младежите, които
непрекъснато се манипулират
на принципа “една лъжа, каза-
на сто пъти, става истина”,
като съвременник на онова
време с щрихи ще кажа какви
бяха преди промяната жи-
вотът и икономиката на село.

В селата кипеше живот в
труд и веселие. Къщите бяха
обновени, съвременни. Във все-
ки дом живееха задружно роди-
тели с техните деца, внуци, а
често и правнуци. Най-голямо
бе уважението към бабата и
дядото, те бяха стожер на всич-
ки семейни празници.

В селото бяха на почит ко-
ледните и великденските, хрис-
тиянските празници. За Коледа
отгледаното във всеки двор пра-
се се колеше, събираше се цели-
ят род. Започваше голямо уго-
щение, задължително с руйно
вино от собствените лозя, с
лакърдии и закачки до късна
доба. Следващите дни идваха
коледарите, сурвакарите и т.н.
Най-весели бяха пролетните
празници - Цветница, Лазари-
ца, Великден, празникът на
Светите братя 24 май. Месеци
напред всички жени и децата
си приготвяха нови премени за
Великден. След църковните
песнопения цялото село изли-
заше на поляните наоколо, ви-
еха се хора до обяд. А децата
се състезаваха чие яйце ще се
окаже “борецът”. След обяд це-
лият род се събираше вкъщи,
идеше ред на агнето, на праз-
ничното угощение.

На Първи май на поляната
край селото се подреждаше
дълга, дълга софра. Тогава вся-
ко звено от кооператива опича-
ше агне, жените приготвяха
всяка по своя рецепта изкуше-
ния и започваше тържествено-
то честване на празника, пак с
угощения и руйно вино. Хора-
та живееха задружно, с дове-
рие един към друг,

нямаше кражби,
обири, побои

Никой не заключваше
дворната порта или вратата на
дома си.

Но за да се празнува така,
трябваше да се работи. За мла-

дите и образованите бяха от-
крити по един-два цеха, които
произвеждаха детайли за за-
водите в съседните градове.
Младежи, които завършваха
висше образование, често се
връщаха да ръководят тези
цехове и кооператива.

Животът налагаше дребно-
то разпокъсано селско стопан-
ство да бъде уедрено, за да се
обработва с механизация.
Възможният избор бе коопери-
рането. Вярно, в началото то
бе къде доброволно, къде с на-
тиск. За имота, включен в коо-
ператива, собствениците полу-
чаваха рента в натура и пари.
Постепенно се въведе пълна
съвременна механизация на
обработката на земята. Живот-
новъдството бе във възход. В
институтите по животно-
въдство бяха създадени нови
продуктивни породи едър ро-
гат добитък. Овцевъдството се
разви до незапомнени  мащаби.

Бригадите за прибиране на
реколтата бяха щастливи дни за
ученици, студенти, войници.
Нови познанства, приятелства,
вечери с музикални и  култур-
ни програми от самодейци или
от професионални артисти,
също доброволци, танци до
полунощ. И сега в богатите
страни има “бригади” за при-
биране на реколтата, у нас от-
давна ги няма. Имаме само се-
зонни работници, заминаващи
да прибират реколтата в бога-
тите страни... Та като се върнат
в България на селския пазар да
купуват това, което са приби-
рали в чужбина.

В онези години население-
то се изхранваше

само с продукти
родно производство

при това екологично. Силно бе
развита консервната промишле-
ност, износът на зеленчуци,

плодове, мляко, месо бе значим
за мащабите на страната.

Апологетите на неолибе-
ралната демокрация днес не-
прекъснато втълпяват на мла-
дите, че в онези времена хора-
та не живеели добре и животът
бил лош. Е, какво ще кажете,
дали е вярно, че “при Тошо
беше лошо”? Да погледнем “до-
брото”, което донесе за селото
либералната “демокрация”.

След промените всички бив-
ши социалистически страни
преобразуваха кооперативите в
акционерни дружества. Внесъл
си 100 декара, имаш сто акции,
не си внесъл нищо - наемен
работник. Свидетел съм как
проф. Никола Андреев, водещ
аграрикономист у нас, внесе
концепция за преобразуване на
ТКЗС в акционерни дружества.
Вместо това земята бе върната
“в реални граници” и бяха раз-
турени уедрените и добре ра-
ботещи кооперативи. Тогава  се
явиха латифундистите аренда-
тори, които на безценица изку-
пуваха земята от хората. Тези,
които не я продадоха, я дадоха
под аренда при минимално
възнаграждение от 25-30 лв. на
декар. Преди арендата се казва-
ше изполица - даваш си имота и
получаваш половината от доби-
ва. Непознат в историята гра-
беж на земя и забогатяване на
единици арендатори. Като най-
голям арендатор в ЕС  се прочу
Светлозар Дичевски, който об-
работва 235 250 дка земя и
затова е получил евросубсидия
от 3 295 500 лв. - не за това
какво е засял и какво е  произ-
вел. Защо му трябва да произ-
вежда, субсидиите са му предо-
статъчни. И тези новобогата-
ши, и държавните чиновници не
се интересуват от нищо човеш-
ко. А те са съвременници на
това как кооперативите задово-
ляваха потребностите на насе-
лението от храни и имаше за
износ. За няколко години сел-
скостопанското ни производст-
во стана монокултурно. В ме-
диите бе изнесена информация,

че десет арендатора с врътки
са си поделили 12 милиарда
евро! Да са им честити, а

на хората -
бог да им е на помощ

Та, много зависи от “чанов-
ниците” - наши и брюкселски,
както баба ми ги наричаше. Ако
те даваха субсидии за зеленчу-
ци, плодове, месо, мляко, яйца,
пчели, това щяха да произвеж-
дат и арендаторите. Ама не,
интересът клати феса. Говори
се, че високопоставен чиновник
владеел цяла Североизточна
България, затова евросубсиди-
ите се давали за декари земя, не
за произведен продукт. Затова
традиционните за нас зеленчу-
ци и плодове сега се внасят от
Турция, Гърция, Тунис, Полша,
Германия, Италия. А месо, мля-
ко и техни производни внасяме
от онези страни, които внасят
наша пшеница. Ядем дълбоко
замразени меса, а липсата на
преработващи предприятия я
плащат над 2 милиона бедни
пенсионери с мизерните си
пенсии и 400 000, работещи на
минимална заплата.

 В китните български сели-
ща, пълни с трудолюбив жизне-
радостен и щастлив народ, сега
е пустош. Хиляди села остана-
ха с по десет, дори с по един
възрастен жител. Сега на село

В селата кипеше живот...
За 30 години „преход” поставихме антирекорди за Гинес

дете не се ражда, сватба не се
вдига, а само погребения се
правят...

Нека обобщим

предимствата
на неолибералната

„демокрация”

В Европа нашата майка
България е страна с най-ниски
работни заплати и минимални
пенсии, неколкократно по-нис-
ки дори от тези в съседните
страни. За Гинес сме по тем-
пове на демографския срив, по
разликата между бедност и бо-
гатство, с най-кратка продъл-
жителност на живота, с най-
ниски данъци за доходите на
олигарсите - единствена стра-
на, в която се облагат и мини-
малните доходи.

Но сме на първо място и
по смърт - 15 на хиляда, на
111-о място в света по свобо-
да на словото, пословични ста-
нахме с корупционните прак-
тики, с битовата престъпност
и още, и още...

Ето защо на предстоящите
избори трябва да бъдем много
внимателни. Да дадем своя глас
за тези, на които вярваме, че
ще приемат закони, които да
ликвидират порочните практи-
ки на днешния парламент,
съдебна система, държавна и
общинска администрация.

Ганчо ПОПОВ
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„Лека нощ, Лили” гледаме
на два фестивала у нас
Последният филм с иконата на българското кино Виолета Гиндева
има две номинации за най-добър късометражен проект

Иван Бърнев влиза
в ролята на разследващ
журналист

СНИМКА ДИЛЯНА ФЛОРЕНТИН

Едно от ключовите лица у нас,
отразяващи света на киното,
Станислава Айви се готви за пре-
миера на новия си късометражен
филм. След дебютния си “Знам
какво направи” тя отново влиза
в ролята на режисьор. “Ехо” про-
следява историята на смел раз-
следващ журналист, който се
опитва да достигне до отговори
на неудобните въпроси. Търсенията
му се развиват на фона на глобал-
на пандемия, която го поставя в
ситуация на дълбока изолация и го
принуждава да общува с външния
свят единствено благодарение на
виртуалната комуникация. Посте-
пенно конспиративните теории
заплашват да го погълнат, а пси-
хиката и здравият му разум са
застрашени. Главната роля е по-
верена на Иван Бърнев, който се
превъплъщава в разследващия жур-
налист Алекс. В продукцията ще
видим още Христо Петков, Ата-
нас Атанасов, Яна Кузова и Нели
Монеджикова. Сценарият е на
Станислава Айви и оператора
Томислав Михайлов-Чочо. Основ-
ните послания са свързани с две
актуални теми - свободата на
словото и менталното здраве.
Премиерата е насрочена за 5 март
със свободен достъп в ютюб.

Малума издаде визуален
албум на рождения си ден

СНИМКИ “SONY MUSIC/ВИРДЖИНИЯ РЕКЪРДС”

Навръх 27-ия си рожден ден
латино идолът Малума издаде ви-
зуалния албум #7DJ (7 Days in
Jamaica). Впечатляващият концеп-
туален проект се ражда преди
повече от година, по време на
7-дневно пътуване до мечтана за
Малума дестинация още от дете -
Ямайка, на което той тръгва с
близки приятели и дългогодишни
музикални сътрудници. В проекта
се съчетава умело латино ърбън
музика с реге и денс хол. Някои
парчета са изпълнени заедно с по-
пулярни ямайски артисти - Зиги
Марли и Чарли Блек, традиционни
ямайски музиканти и живи инстру-
менти. Обложката на албума е
дело на колумбийския артист Фе-
дерико Урибе. Визията, създадена
от парчета отпадъчна пластмаса,
представлява портрет на Малума,
който ще бъде пуснат на търг, а
приходите ще бъдат дарени на
природни нестопански организации,
представлявани от фондацията на
изпълнителя “El Arte De Los Suenos”.

Картини разказват
истории в живописна
спирка в столичната
галерия „Лоранъ”

Дечко Узунов
(1899-1986),
“Венеция”,
1962

Владимир Димитров -
Майстора (1882-1960),
“Хълмът Палатин,
Рим”, 20.07.1910

Златю Бояджиев (1903-1976),
“Из Пловдив”, 50-те г.  на ХХ в.

Нарекохме “Живописна
спирка” февруарската ни
изложба, с която откриваме
сезона през новата 2021 г.
Тя включва образи и места
на знакови автори в българ-
ското изобразително изку-
ство от началото и средата
на ХХ в., научи ДУМА от
галериста Лаврен Петров.
“Спирката” в “Лоранъ” днес
става част от паметта, коя-
то съпътства творбите. Раз-
ноликата експозиция е
съпроводена с много исто-
рии за картини и техните
притежатели и съдържа на-
деждата за преоткриване и
оценка на това изкуство от
една нова публика.

Изборът на екипа на га-
лерията обхваща изцяло но-
вопостъпили произведения

от последните месеци. За да
бъдат представени в музей-
ната експозиция, в салона на
ул. “Оборище” 16, те са из-
минали целия дълъг процес
на подготовка. От тяхното
постъпване в галерията, през
задължителната атрибуция,
бавния процес на консерва-
ция и реставрация, каталож-
ното заснемане и оформяне-
то им в експозиционен вид.

Надяваме се нашата
представителна художестве-
на извадка с висока инвес-
тиционна стойност да пре-
дизвика интереса на колек-
ционерите. Постигнахме
прецизно съчетание от
стойност, вкус и история.
Избрали сме автори с твор-
би, асоциирани с най-доб-
рото като образци в нашето

изкуство, посочват от арт
салона. Присъстват живо-
писни произведения от Вла-
димир Димитров - Майсто-
ра, Александър Мутафов,
Дечко Узунов, Златю Бояд-
жиев, Давид Перец, Влади-

мир Рилски, Анастас Стай-
ков, Александър Петров -
Лавандулата, Йоан Левиев,
Тома Трифоновски, Иван
Кирков, Христо Стефанов,
Лика Янко и др. Творбите
може да се видят до 3 март.

СНИМКИ ПК “EQUAL”

Първата прожекция на “Лека нощ,
Лили” ще бъде излъчена на международ-
ния форум за късометражно кино
“В Двореца”, който се провежда онлайн
между 27 февруари и 6 март. Българска-
та публика ще види последната роля на
именитата актриса Виолета Гиндева и в
рамките на 25-ото издание на “София
филм фест” през март. Кинопроектът на
режисьора Петър Вълчев е номиниран в
категорията за най-добър български късо-
метражен филм от журито на двата фес-
тивала, научи ДУМА от Красимир Доб-
рев, пиар мениджър.

“Лека нощ, Лили” е дебютът на твор-
ческия колектив Петър Вълчев, Невелин
Вълчев и Пенка Болди от продуцентска
къща “Equal”. Филмът представлява
сюрреалистична драма, която размива
границите между реалното и свръхесте-
ственото, магическото и призрачното.
Сценарият разкрива сложния вътрешен

свят на главната героиня Дора в послед-
ните мигове от нейния живот. “Това е
филм за живота и за трудността да се
разделим с любимите хора, за вечния
конфликт между любовта и смъртта”,
споделя режисьорът.

След близо 30-годишна пауза оби-
чаната Виолета Гиндева се завръща на
големия екран в главна роля, която
впоследствие се оказва последна за ак-

трисата. Няколко месеца след заснема-
нето на филма тя напусна този свят.
“Това е лебедовата песен на Виолета,
както и реверанс от един млад режи-
сьор към таланта и неостаряващата кра-
сота на една от най-големите звезди,
които някога сме имали”, коментира ки-
нокритичката Вера Найденова.

Лентата е заснета за 7 снимачни дни
през декември 2018-а в София в автентич-
ния киноформат 4:3. “Нашата цел е да
създадем класически киноразказ, който
въвежда зрителя в интимния свят на глав-
ния герой, а този формат на снимане поз-
волява основният фокус да падне върху
изразителното лице на Виолета Гиндева”,
коментира режисьорът. Любопитен факт
е, че специалните ефекти също биват създа-
дени по класическия киноманиер - чрез
декор и осветление, без никаква ком-
пютърна намеса. “За мен това е важно,
защото самият аз съм израснал с филмите
на големите киномайстори от миналия век,
които са работили без намесата на CGI
технологии”, добавя Вълчев.

“Лека нощ, Лили” е третият късоме-
тражен проект на режисьора. Предход-
ният - “Монолог в антракта”, е най-на-
граждаваният български документално-
късометражен филм, с 5 отличия и уча-
стие на 37 световни форума за кино.
Дебютът на Вълчев като ко-режисьор
през 2013-а си спомняме с популярната
късометражна комедия “Шшшт... попей
ми”, в която участват актрисите София
Бобчева, Снежина Петрова и Силвия
Станоева, както и певиците Поли Гено-
ва, Сантра и Рейчъл Роу.



Част от интериора на „Титаник” е бил
вдъхновен от този на хотел „Риц” в Лондон.
Богатите пътници е можело да избират
да се забавляват в зала за спорт,
басейн, турска баня, игрище за скуош.
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¿ƒ–»¿Õ-Ã»’¿… –¿◊≈¬
(–ÛÏ˙ÌÂˆ‡),
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ Ë ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎ
ƒ»Ã»“⁄– ƒŒ◊≈¬, ¯‡ıÏ‡ÚËÒÚ
Ã»Õ◊Œ œ–¿«Õ» Œ¬, ÒËÌÓÔÚËÍ
Õ» ŒÀ¿… œ¿¬ÀŒ¬, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡Ú‡,
ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎÂÌ ‰ËÂÍÚÓ
Ì‡ ì¡ÛÎ„‡„‡Áî
œ¿ÀÃ» –¿Õ◊≈¬, ÔËÒ‡ÚÂÎ,
ÔÓÂÚ, ÚÂÌ¸Ó ÔÓ ·ÓÍÒ
»ÌÊ. œÀ¿Ã≈Õ ◊≈–Õ≈¬,
ÍÏÂÚ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —ÛıËÌ‰ÓÎ
¬ËˆÂ‡‰ÏË‡Î –”Ã≈Õ Õ» ŒÀŒ¬,
„Î‡‚ÂÌ ‰ËÂÍÚÓ
Ì‡ √Î‡‚Ì‡ ‰ËÂÍˆËˇ ì¿‚‡ËÈÌÓ-
ÒÔ‡ÒËÚÂÎÌ‡ ‰ÂÈÌÓÒÚî

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

¬ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ Ô‡Ì‰ÂÏËˇ ÔÓ ÒÂÎ‡-
Ú‡ ÌÂ ËÒÍ‡Ú ‰‡ ÒÂ ÒÂÂ Ô‡ÌËÍ‡, ÌÓ
‰Û„Ó ÌÂ ËÏ ÓÒÚ‡Ì‡ Á‡ ÒÂÂÌÂ...

Седмицата на брака в
България се провежда до
14 февруари и цели да
обедини обществените
усилия за насърчаване на
узаконяването на семей-
ните отношения, съоб-
щиха идеолозите на про-
явата. Тя е вдъхновена от
международна инициа-
тива, която обхваща над
25 страни по света. У нас
се организира за десети
път и празнува здравия
брак - съюза между мъж
и жена, които са напра-
вили взаимно посвеще-
ние един към друг до
края на дните си.

От една страна, ини-
циативата иска да помог-
не на двойките да си

Насърчават двойките
със Седмицата на брака

Жителка на Ве-
ликобритания е на-
пуснала държавната
си служба, за да ста-
не “котешки прево-
дач”, пише “Метро”.
Джули-Ан Торн
твърди, че за нея
емоциите на котки-
те не са тайна и
може да обучи сто-
паните им да разби-
рат по-добре домаш-
ните си любимци.

“Не мога да обясня науката
или логиката зад това, защото в
случая по-скоро става дума за
емоционална и енергийна връзка
между мен и котките”, споделя
Торн. По думите на котешката
експертка тя долавя не само по-
веденчески сигнали, но и чувст-
вата на писаните. Джули-Ан
дори смята, че е в състояние да

Австралийски експерти
предлагат употребявани меди-
цински маски да бъдат използ-
вани в пътното строителство,
пише сайтът “Бизнес лайн”. По
този начин специалистите смя-
тат, че страната може да се
справи с проблема с изхвърля-
нето на огромни количества от
този артикул.

Изследователи от Кралския
технологичен институт създадо-
ха технология за смесване на
смачкани маски с рециклиран
бетон, който се прави от строи-
телни отпадъци. Така получена-
та маса може да направи пъти-
щата по-здрави, отколкото ако за
изграждането им се използва
само рециклиран бетон. Причи-
ната е, че маските за еднократна
употреба съдържат пластмаса и
по-специално полипропилен,
който се разгражда трудно.

Според технолизите за един
километър двулентов път ще са
необходими три милиона мас-
ки. Специалистите допълват, че
с употребяваните респиратори,
използвани за предпазване от
вируса, могат да се изграждат и
тротоари.

Международната инициатива се провежда в над 25 страни
по света, а в България се организира за десети път

спомнят какво ги е нака-
рало да се влюбят и да се
посветят един на друг. А
от друга, да стимулира
партньорите да разберат
какво е нужно, за да
поддържат чувствата в
брака си. Апелът към
специалисти в различни
сфери, представители на
организации, бизнеси,
институции, вероизпове-
дания и медии е: “Вклю-
чете се за повече успеш-
ни бракове и семейства!”
Проявата е повод за
съпрузите да излязат от
рутината на всекидневи-
ето, да сложат брака си
на фокус и да задълбочат
близостта помежду си,
осъзнавайки, че човекът

до тях не е даденост.
Разнообразни съби-

тия с практична насоче-
ност се провеждат всяка
година в София и стра-

ната. Седмицата на бра-
ка насърчава двойките да
се включат във всеки-
дневни предизвикателст-
ва, които ще им помог-

СНИМКА АРХИВ НА БНР

Проявата е повод за партньорите
да излязат от рутината на всекидневието

нат да развият умения за
успешен и щастлив жи-
вот заедно. Партньорите
могат да ги получават по
имейл до 14 февруари,
като се абонират през
сайта www.brak.bg или от
фейсбук страницата на
инициативата fb.com/
brak.bg.

В рамките на проява-
та днес, 9 февруари, от
19 ч., в платформата
“Зуум” ще се проведе
безплатен уъркшоп с
въпроси и отговори на
тема “Докато смъртта
ни раздели”. Водещ е д-р
Ефтим Парушев, който е
лекар, психотерапевт и
логотерапевт, лектор в
няколко български вуза.

Британка напусна работа и
стана „котешки преводач”

Хитът Don‘t Stop Me Now
на легендарната британска гру-
па “Куин” (на снимката) е на
първо място в класация на “ща-
стливите песни”, които повди-
гат духа и подобряват настрое-
нието, пише “Дейли експрес”.

Рейтингът на най-жизне-
утвърждаващите и мотивиращи
парчета е съставен след проуч-
ване на социологическата ком-
пания “УанПол” по поръчка на
медицинската организация
“АХА Хелт” за целите на про-
ект за психично здраве.

Второто и третото място в
класацията заемат съответно
парчетата Dancing Queen на
“АББА” и Livin` On A Prayer на
“Бон Джоуви”. Челната десетка
се допълва от Walking on
Sunshine на “Катрина енд дъ
Уейвс”, Good Vibrations на
“Бийч бойс”, Happy на Фарел
Уилямс, I Wanna Dance With
Somebody на Уитни Хюстън,
Wake Me Up Before You Go-Go
на “Уам!”, Mr. Blue Sky на “Иле-

В Австралия
ще строят
пътища от
стари маски

изпитва същите емо-
ции като котките.

Торн открива
“свръхсилата си” си
за връзка с животни-
те през 2012 г., кога-
то посещава зоопарк
със съпруга си. Виж-
дайки женски гепард,
Джули-Ан изведнъж
усеща силна мелан-
холия и започва да
плаче. Впоследствие
се оказва, че женска-

та наскоро е загубила партньора
си и страда по него.

Понастоящем Торн взима
195 лири на час за консултация.
По време на сеанс специалист-
ката се настройва на емоционал-
ната вълна на котките и събира
поведенчески подсказки, благода-
рение на които стопаните да раз-
бират по-лесно своите питомки.

Изчисления на невролози от университета в
Южна Калифорния показват, че всяка чаша алко-
хол състарява човешкия мозък средно с една сед-
мица. Изследвайки над 17 000 души, експерти ус-
тановяват, че консумацията на спиртни напитки
ускорява свързаните с възрастта увреждания и
нарушава паметта и интелигентността.

Сърцето също е засегнато от интензивната
консумация на алкохол, тъй като той нарушава
електрическите сигнали, които регулират сърдеч-
ния ритъм.

Макар заведенията в повечето страни да са

ктрик лайт оркестра” и I Will
Survive на Глория Гейнър.

В проучването 85% от анке-
тираните споделят, че музиката
е важна за физическото и пси-
хичното им здраве. Близо поло-
вината от участниците в допит-
ването казват, че се чувстват ща-
стливи, когато слушат някаква
композиция през деня. А една
трета от анкетираните изпитват
прилив на положителна енергия,
когато чуят любимите си песни.

Изследването показва още,
че 74 на сто от хората си пус-
кат мотивиращи парчета, когато
вършат домакинска работа. А
25% споделят, че слушат музи-
ка, докато готвят.

Когато индивидите чуват
песни, които харесват, мозъкът
им най-често реагира в зоните,
свързани с удоволствието и
възнаграждението, твърдят екс-
перти. Слушането на любимите
парчета също така е свързано с
освобождаването на хормоните
на щастието и удоволствието.

Джули-Ан Торн смята,
че има специална
връзка с писаните

Всяка чаша алкохол състарява мозъка със седмица
затворени и няма празненства на обществени
места, употребата на високоградусови напитки
по време на пандемия се е увеличила, показват
данните на Global Drug Survey. За целите на
проучването са анкетирани 58 811 души от
11 страни, сред които Германия, Франция, Нидер-
ландия и Великобритания. 43 на сто от запитани-
те споделят, че пият алкохол по-често, а 36%
признават за употребата на по-големи количества.

От тревоги, самота и скука - поради това все
повече хора посягат към чашката във времената
на пандемия. Пие се по-често и повече.

Направиха списък на
„щастливите песни”
Направиха списък на
„щастливите песни”
Направиха списък на
„щастливите песни”
Направиха списък на
„щастливите песни”
Направиха списък на
„щастливите песни”
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Облачността бързо ще започне да се увеличава и след обяд в
Западна България ще превали дъжд, който ще засегне и отделни
места от останалата част на страната. Вятърът отново ще
се ориентира от юг-югозапад и ще бъде до умерен, в Югоизточ-
на България - временно до силен. Атмосферното налягане ще се
задържи почти без промяна - по-ниско от средното за месеца.

ВИДИН
13c

СОФИЯ
12c

САНДАНСКИ
15c

ПЛЕВЕН
17c

РУСЕ
16c

ПЛОВДИВ
15c

ВАРНА
14c

БУРГАС
15c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

С лекота ще се справя-
те и ще постигнете
резултати, които ще
надхвърлят очаквания-
та ви.

ОВЕН

В отлична форма сте,
справяте се добре с
делата. Ще имате до-
статъчно време за себе
си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Очаква ви спокоен ден
на работното място.
Ще установите, че де-
лата ви се развиват
успешно.

22 май - 21 юни

РАК

Възползвайте се  от
момента да покажете
най-доброто от себе си
и да споделите идеите
си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Общата позитивна
енергия, която се създа-
ва около вас днес, ще
ви въздейства обновя-
ващо.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Амбицирани сте да се
справите с доста про-
блеми, който ви при-
тесняват. Ще се моби-
лизирате.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Съвместните начинания
ще дадат добри резул-
тати, но и ще се отра-
зят добре на имиджа
ви.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Съсредоточете се върху
предстоящите пробле-
ми и по-малко върху
несъвършенствата на
другите.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще получите отлични
отзиви за работата си,
което ще ви амбицира
да  продължавате в
същия дух.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не търсете причини за
гняв към близките си.
Трудностите са ви на-
правили по-раздразни-
телни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще се радвате на же-
ланите резултати в
професионален план или
при подписване на дого-
вор.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Трайно можете да по-
добрите взаимоотно-
шенията си с онези, с
които сте имали сери-
озни проблеми.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 13, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 –ÂÍ‡Ú‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ

/’˙‚‡ÚËˇ, 2015„./
15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÔÚËÏËÒÚË Ú‚ ÙËÎÏ /5

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ’‡Ï

ì–ÓÊ‰ÂÒÚ‚Ó ¡Ó„ÓÓ‰Ë˜-
ÌÓî, —ÓÙËˇ/Ô/

04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚
ÙËÎÏ/2 ÒÂÁÓÌ, 13, ÔÓ-
ÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)

09.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ì¡‡Ú‡Í - ‰ÓÎËÌ‡ Ì‡ Ò‚ÂÚ-

ˆËî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚
21.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
02.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
03.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
04.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.16

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.17

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.33

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.24

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.21

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.27

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.10

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì’ÛÚ˙Ì Ë ÎÂÈ‰Ë ¿ÎÂÍÒî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.69

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.3

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 101 ‚˙ÔÓÒ‡ Í˙Ï ‚˙Á‡-

ÒÚÌËˇ

00.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

17oС 16oС 16oС 9oС 3oС
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
19.30 Бърнли - Борнемут
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.30 Ман Юнайтед - Уест Хем
ПО РИНГ
21.45 Ювентус - Интер
ПО МАКС СПОРТ 1
22.00 Лион - Аячо
ПО МАКС СПОРТ 3
19.45 Фенербахче - Истанбул ББ
ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Реал М - Хетафе
ПО БНТ 3
Ски, СП в Кортина д’Ампецо
13.50 Супер-Г (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
11.30 Супер-Г (жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
2.00 “Аустрелиън оупън”
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 Йокерит - Северстал

Тампа Бей Бъканиърс
стана шампион по американ-
ски футбол на САЩ, след
като не остави никакви шан-
сове на финала на миналого-
дишния носител на трофея
“Винс Ломбарди” - Канзас
Сити Чийфс. В 55-ия Супер-
боул на стадион “Реймънд
Джеймс” в Тампа домакини-
те с легендарния куотърбек
Том Брейди в състава раз-
громиха съперника с 31:9 и
заслужиха втора титла в ис-
торията си след 2002 г. За
43-годишния Брейди не ос-
танаха суперлативи, след
като стана шампион за сед-
ми път при десетото си уча-
стие в Супербоул.

Легендарният футболист
за 20 сезона с Ню Инглънд
спечели шест титли, а в първа-
та си година в Тампа отново

Том Брейди задмина Майкъл Джордън по титли

Тампа Бей спечели
55-ия Супербоул

БФС отбеляза 55-годишни-
ната на легендата на българ-
ския футбол Христо Стоичков.
Единственият роден играч, пе-
челил “Златната топка” на Ев-
ропа. Трикратен шампион на
България с ЦСКА, четирикра-
тен носител на Купата на
България, веднъж печели и Су-
перкупата на страната. Петкра-
тен шампион на Испания с Бар-
селона и с екипа на каталунци-
те става първият българин, спе-
челил Купата на европейските шампиони
(1992), като има във витрината си Купата
на носителите на национални купи, Купа-
та на краля, три Суперкупи на Испания и
две Суперкупи на Европа. Носител на ази-
атската КНК с Ал Насър (1998).

За националния отбор Христо Стоич-
ков играе в продължение на 13 години, в
които записва 83 мача и 37 гола. Голмай-
стор е на Мондиал 1994 в САЩ и е вклю-
чен в идеалния отбор заедно с Красимир
Балъков. Участник на Евро 1996 в Англия
(3 гола) и на Мондиал 1998 във Франция.
Носител на “Златната топка” на “Франс

БФС честити юбилея на Стоичков РЕЗУЛТАТИ

Клубен Мондиал в Доха
Първи полуфинал
Палмейрас (Браз) - Тигрес (Мекс)

0:1 Жиняк (54-д)
Втори полуфинал

снощи: Байерн М (Гер) - Ал Ахли (Ег)

стана шампион. И то с отбор,
който от 13 години не бе до-
стигал дори до плейофи. По-
стижението му е уникално в
САЩ, защото в историята на
колективните спортове той
надмина легендарния баскет-
болист Майкъл Джордан по
титли (6 в НБА с Чикаго Булс)
и това бе широко коментира-
но от медиите зад Океана още
преди края на мача. На 43 го-
дини Брейди подобри собст-
вения си рекорд за най-възра-
стен играч, триумфирал с
титлата, и се нареди до
Пейтън Менинг, като двама-
та са единствените с титли с
два различни тима.

Голяма заслуга за победа-
та имаше защитата на “пира-
тите”, която се справи блес-
тящо срещу най-силното на-
падение в Лигата. Бъканиърс

повалиха три пъти звездата на
съперника Патрик Махоумс,
пресякоха два негови паса и
не му позволиха да направи
подаване за тъчдаун.

Съставът от Тампа поста-
ви куп рекорди. Това е първи-
ят отбор, който триумфира с
трофея “Винс Ломбарди” на
собствения си стадион, като
започна плейофите от “уайлд
кард” кръга и нямаше дома-
кинско предимство, гостувай-
ки във всеки от мачовете си
до финала. 68-годишният тре-
ньор Брус Арианс стана най-
възрастният дебютант, спече-
лил титлата.

В отсъствието на интрига
на терена, шоуто бе основно
на почивката, когато канадски-
ят изпълнител Дъ Уикенд
представи екстравагантно 10-
минутно зрелище. По тради-

ция социалните мрежи и екс-
пертите се разделиха в оцен-
ките между “изключително”
и “ужасно”. Шоуто му бе
далеч по-обсъждано от игра-
та. В тв излъчването цената
за 30-секундна реклама стру-
ва $5,5 млн. и не спадна
въпреки пандемията.

За първи път в историята
на суперфиналите жена беше
съдия на мача - Сара Томас

Специалисти изтъкнаха,
че фаворитът Канзас Сити
се е готвил в домашни усло-
вия при минус 9 градуса,
докато домакините са се чув-
ствали комфортно при плюс
26 градуса във Флорида. До-
макинството на Тампа обаче
е определено преди 3 годи-
ни, когато никой не е про-
гнозирал кой ще играе на 55-
ия Супербоул.

Французинът Андре-Пиер Жиняк
(№10) вкарва от дузпа за победата
на Тигрес с 1:0 над Палмейрас,
класирала мексиканския тим
на финала на клубния Мондиал

Том Брейди спечели седма титла
в американския футбол и задмина
Майкъл Джордън по трофеи

футбол” през 1994 г. и на “Злат-
ната обувка” за най-добър
стрелец в Европа през 1990 г.
носител на “Златен Онз” (1992),
петкратен Футболист на годи-
ната на България, Спортист №1
на страната през 1994 г., дву-
кратен носител на “Сребърна
топка” на ФИФА за най-добър
футболист в света (1992, 1994),
носител на “Бронзова топка”
от Световното първенство в
САЩ 1994. През 2004 г. е из-

бран за един от стоте най-добри футбо-
листи в историята на играта от легендар-
ния Пеле. От 2004 до 2007 г. е национа-
лен селекционер на България (13 победи,
11 равенства и 5 загуби).

Българският футболен съюз честити
празника на Христо Стоичков и му же-
лае здраве, щастие и късмет, отбелязаха
в сайта на съюза.

“Тази година празникът ще е в най-
тесен семеен кръг... Да свършва панде-
мията, да се върне животът и купоните
ще изригват като вулкани!”, отбеляза Ка-
мата във фейсбук.

Младежкият национален отбор
на България по футбол ще започне
с гостуване на Молдова на 3 сеп-
тември 2021 г. участието си в ква-
лификациите за Евро 2023. Програ-
мата официално бе утвърдена от
УЕФА след изтегления жребий в
края на миналия месец, който пра-
ти “младите лъвове” в Група Е.

Младежите
започват
в Молдова
за Евро 2023

œÓ„‡Ï‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ:

3 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë 2021 ÃÓÎ‰Ó‚‡ - ¡˙Î„‡Ëˇ
7 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë 2021 ¡˙Î„‡Ëˇ - ”ÂÎÒ
8 ÓÍÚÓÏ‚Ë 2021 √Ë·‡ÎÚ‡ - ¡˙Î„‡Ëˇ
12 ÓÍÚÓÏ‚Ë 2021 ¡˙Î„‡Ëˇ - ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ
12 ÌÓÂÏ‚Ë 2021 ÕË‰ÂÎ‡Ì‰Ëˇ - ¡˙Î„‡Ëˇ
16 ÌÓÂÏ‚Ë 2021 ¡˙Î„‡Ëˇ - ÃÓÎ‰Ó‚‡
25 Ï‡Ú 2022 ¡˙Î„‡Ëˇ - ÕË‰ÂÎ‡Ì‰Ëˇ
29 Ï‡Ú 2022 ”ÂÎÒ - ¡˙Î„‡Ëˇ
4 ˛ÌË 2022 ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ - ¡˙Î„‡Ëˇ
11 ˛ÌË 2022 ¡˙Î„‡Ëˇ - √Ë·‡ÎÚ‡.
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Мелбърн през 2018 г. и на
“Уимбълдън” през 2017 г.,
които губи от Роджър Феде-
рер.

Гришо бе изключително
концентриран и спокоен, пла-
сира 20 аса срещу едва 4 на
32-годишния Чилич, записа 34
уинъра и направи само 19 не-
предизвикани грешки срещу
цели 41 на именития хърватин,

Гришо смачка шампион от Шлема
Цвети приключи на старта на „Аустрелиън оупън”

Григор Димитров започна
повече от мощно на Откри-
тото първенство на Австра-
лия. Най-добрият ни тени-
сист сломи именития хърва-
тин Марин Чилич (№43) с 6:4,
6:2, 7:6 (5) за 2.08 часа игра.
Хасковлията, който в схема-
та е поставен под №18, въпре-
ки че в ранглистата се смъкна
до №21, преодоля най-силния
непоставен в Мелбърн. Чилич
е бивш №3 в света, шампион
от US Open 2014 г., като е
играл и на още два финала на
турнирите от Шлема - в

който има общо 18 АТП тит-
ли.

Димитров реализира 4 про-
бива от 10 възможности, а до-
пусна да бъде пробит само
веднъж. Това се случи в осмия
гейм на третия сет за 3:5, но
българинът веднага го върна,
след като преди това спаси
сетбол.

“Това е може би един от
най-трудните ми жребии за
първи кръг. Трудно е да игра-
еш срещу Чилич. Радвам се, че
успях още в началото да наме-
ря играта си. Той може би беше

напрегнат, целеше линиите,
докато аз играх по-сигурно.
Подготовката тази година бе
много различна, просто тряб-
ва да играеш с това, с което
разполагаш. Беше хубаво да
имам такава подкрепа, от до-
ста време не съм играл пред
публика”, сподели Григор.

Във II кръг утре той ще се
изправи срещу участващия с

“уайлд кард” Александър Болт
(Авл, №166), който победи
Норберт Гомбош (Слвк, №89)
с 6:2, 6:2, 4:6, 6:3. Досега Гри-
шо не е играл срещу по-младия
с година австралиец.

Цветана Пиронкова (№125)
отпадна на старта след загуба
от Су-Уей Сие (Тайван, №68)
с 5:7, 2:6 за 77 мин. 33-годиш-
ната пловдивчанка показа от-

ново, че “Аустрелиън оупън”
е най-неуспешният й турнир
от Шлема, макар единствената
си титла в кариерата да спече-
ли в Сидни. Това бе 13-о уча-
стие за Цвети в Мелбърн, като
тя остава с 8 преминавания на
първи кръг.

Пиронкова започна добре и
поведе с 2:0 след ранен про-
бив. Сие обаче отговори със

серия от 4 поредни гейма.
Спортист №1 на България за
2020 г. успя да изравни за 4:4,
но допусна нов пробив и загу-
би сета. През втората част
интрига нямаше. Опитната ази-
атка поведе с 4:0 гейма, а при
5:1 и сервис на Пиронкова
пропусна 3 поредни мачбола,
след което затвори мача на
свой сервис с гейм на нула.

Алберт Попов от
клуб Мотен постигна в
Банско първата си побе-
да за сезона в гигантския
слалом. Стартовете при
мъжете и жените са от
календара на ФИС и се
организират от “Юлен”
и федерацията. За успе-
ха водещият ни състеза-
тел в алпийските ски
даде общо време от два-
та манша 1:53,03 мин.
Калин Златков (Юлен) е
втори на 1,18 сек., а на
почетната стълбица се

Международният съюз по борба
(UWW) отне от Русия домакинството на
Световното първенство в Красноярск
през 2022 г., съобразявайки се с решени-
ето на Спортния арбитраж (КАС) в Ло-
зана. Заради допинг нарушения страната
няма право да организира големи между-
народни събития до декември 2022 г.
Шампионатът на планетата бе преместен
през септември догодина в Белград. Санк-
цията не се отнася за Световното първен-
ство за юноши в трите стила, което оста-
ва в Уфа през август тази година.

Русия обаче получи домакинството
на Мондиал 2023, който ще е и първа
олимпийска квалификация за Игрите в

качи и Йоан Тодоров
(Юлен) - на 2,38 сек. от
победителя.

При жените победата
е за Ева Вукадинова (Бо-
ровец) с 2:01,17 мин.,
пред Диана Рентя (Рум) -
на 4,97 сек., и Юлия
Златкова (Юлен) - на
4,99 сек. Състезанията в
Банско продължават днес
отново с гигантски сла-
ломи при мъжете и же-
ните.

Стартовете под То-
дорка са генерална репе-

тиция за Попов, който на
21 февруари ще участва
в слалома от Световното
първенство в Кортина
д’Ампецо. Шампионатът
в италианския зимен ку-
рорт трябваше да стар-
тира вчера с aлпийската
комбинация при жените,
но обилният снеговалеж
в областта Олимпия де ла
Тофане през нощта не
позволи това да се случи.
За днес са предвидени
Супер-Г при мъжете и
при жените.

Алберт Попов с първа победа
за годината в гигантския слалом

Отнеха от Русия
Световното по борба

Париж 2024. Най-добрите шест борци
във всяка категория ще вземат квоти за
Олимпиадата.

“Уважаваме решението на КАС и
позицията на Световната антидопинго-
ва агенция (УАДА) и съобразно с тях
адаптирахме и нашия календар”, обяви
президентът на UWW Ненад Лалович.
“Наскоро организирахме с голям успех
Световна купа в Белград. И съм сигу-
рен, че след две години Русия ще бъде
прекрасен домакин на световното
първенство.”

Русия няма да е домакин на турнир
по плажна борба от Световните серии,
алтернативният град все още се обсъжда.

Сър Люис Хамилтън подписа нов договор с Мерце-
дес. С него британецът получава възможност да заслу-
жи този сезон рекордна осма световна титла във Фор-
мула 1. Миналата година 26-годишният пилот домини-
ра, като се изравни по отличия с легендата Михаел
Шумахер, а тази се очертава да е същото, защото боли-
дите ще бъдат без съществени промени.

“Развълнуван съм, че се отправям към деветия си
сезон със съотборниците си в Мерцедес. Нашият екип
постигна невероятни неща заедно и с нетърпение очак-
ваме да надграждаме успеха си още повече, като не-
прекъснато се стремим да се подобряваме както на
пистата, така и извън нея. Също така съм решен да
продължа пътуването, което започнахме, за да напра-
вим автомобилния спорт по-разнообразен за бъдещите
поколения, и съм благодарен, че Мерцедес изключител-
но много подкрепи моя призив за справяне с този про-
блем”, каза Хамилтън.

Досега британецът се дърпаше от нов договор, за-
щото искаше да преподпише дългосрочен контракт. Все
още не са ясни условията по новото споразумение.

Хамилтън остава
в Мерцедес

Шефът на БФС трогна бразилче
Българският национален отбор

по футбол си спечели нов
привърженик - 13-годишното бра-
зилско момче Николас Греко, чи-
ято история трогна целия свят
през 2019 г. Тогава ФИФА награ-
ди майка му Силвия за отдаденост-
та и волята да преразказва на
живо всеки мач на любимия му
Палмейрас и да поддържа любо-
вта на Николас към футбола
въпреки вродените му физически
увреждания. Младият “кариока” е
с 90% увредено зрение и боледу-
ва от аутизъм, което изключител-
но го затруднява да наблюдава
футболни срещи.

Изпълняващият длъжността
председател на БФС Михаил Ка-
сабов среща Николас по време на
Световното първенство за юноши
до 17 г. в Бразилия и остава дълбо-
ко впечатлен от съдбата на момче-

то, като поема ангажимента да го
запознае с богатата футболна ис-
тория на страната ни.

БФС изпрати на Греко екип на
“лъвовете”, книги за културата на
държавата ни, както и официален
поздрав от Касабов. Николас по-
лучи и покана да присъства на
полуфиналния плейоф между
България и Унгария, но поради
глобалната пандемия визитата му
у нас бе отложена.

“Наистина е огромно щастие
да срещнеш любовта към футбола
в най-чистия й вид. Смятам, че ти
виждаш футбола по-добре и по-
истински от доста други хора.
Аплодирам страстта и отдаде-
ността ти към играта, защото
именно неподправената страст на
герои като теб стои в основата на
този спорт”, се казва в обръщени-
ето на Касабов към Николас.


